
Rugsėjo 14-oji – intensyvi diena
JAV sostinėje. Ji prasidėjo konk-
rečių žingsnių aptarimu, kaip
stiprinti Lietuvos ir JAV ekonominį
bendradarbiavimą. Vėliau įvyko
ministro Gabrieliaus Landsber-
gio, Seimo narių Žygimanto Pavi-
lionio, Emanuelio Zingerio atviri
pokalbiai su tokiais JAV Senato ti-
tanais, kaip Užsienio reikalų ko-
miteto pirmininkas Bob Menen-
dez, įtakingas lietuvis Dick Durbin
ir kt. Aptarti šios dienos Lietuvos
saugumo ir politiniai iššūkiai. Se-
natoriai pritarė vertybinei Lietuvos
politikai ir įsipareigojo iš solida-
rumo atvykti į Lietuvą toliau telk-
ti koaliciją už laisvę. – 7 psl. 
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PERIODICALS

laikraštis lietuviams
leidžiamas nuo 1909 metų

Tavo mintis tegu būna paprasta, nepapuošta; kalbėk nedaug; nebūk šimtadarbis. – Marcus Aurelius
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Lietuviai ,,šturmavo” Kongresą

Lietuva – JT narė jau 30 metų!
1991 m. rugsėjo 17 d. Jungtinių Tautų (JT) Generalinė Asamblėja pripažino septynias vals-
tybes nares, tarp jų ir 3 Baltijos šalis – Lietuvą, Latviją, Estiją. Prie JT būstinės New Yorke
kartu su kitų šešių šalių vėliavomis buvo iškelta ir mūsų Trispalvė.
Šį penktadienį, rugsėjo 17 d. švenčiame 30-ąsias Lietuvos narystės JT metines. Ta proga
Lietuvos delegacijos JT 1991 metų nariai – Lietuvos Atkuriamojo Seimo pirmininkas prof.
Vytautas Landsbergis, užsienio reikalų ministras Algirdas Saudargas ir ambasadorius Ge-
diminas Šerkšnys pasidalins įžvalgomis apie šio įvykio svarbą Lietuvos istorijai. 

Prisijungti: 
https://us02web.zoom.us/j/83446356061?pwd=ZCtwUEkwUS9NREhndHdiRzQzMWR3UT09 

Meeting ID: 834 4635 6061 Passcode: 724755 

JAV LB: darbingas ir
linksmas savaitgalis

Savaitgalį, rugsėjo 10–12 dienomis, Lemonte tvyrojo dar-
binga atmos fera – vyko JAV Lietuvių Bendruomenės (LB)
XXIII Tarybos pirmoji sesija, į kurią susirinko neseniai iš-
rinktos naujos Tarybos nariai iš visos Amerikos. Tomis die-
nomis vyko ir šventiniai JAV LB 70-ųjų metinių renginiai.
Padirbėta ir pasidžiaugta iš širdies. Visą suvažiavimo dar-
bą Banys šeimos salėje ,,stebėjo” ir ilgą kelionę po Ame-
riką atlikusi JAV LB 70-mečio vėliava. – 2 psl. 
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išsiskirstė į namus – kas automobi-
liais, kas lėktuvais. 

Krašto valdybos pirmininko
rinkimuose – intriga

Baigėsi labai svarbi rinkiminė se-
sija. Jos metu buvo išrinktas naujas
JAV LB Tarybos prezidiumas, Konf-
liktų sprendimo, Kontrolės, Finansų,
Socialinių, Jaunimo reikalų ir Įstatų ko-
misijos. Įvyko ir intrigą pateikę Kraš-
to valdybos pirmininko rinkimai. 

Juose dalyvavo du kandidatai –
buvęs Krašto valdybos (KV) pirminin-
kas Arvydas Urbonavičius ir netikėtai
paskutinę akimirką savo kandidatūrą
iškėlęs Vidmantas Šukys iš San Fran-
cisco. KV pirmininką rinko visi 52 se-
sijoje dalyvavę Tarybos nariai. Jų bal-
sai pasiskirstė taip: už  A. Urbonavičių
balsavo 49 nariai, už V. Šukį – 9. Taryba
patikėjo A. Urbonavičiui tęsti pradėtus darbus ir vykdy-
ti numatytus pla nus, kuriuos per pirmąją jo pirminin-
kavimo kadenciją pakoregavo pasaulinė COVID-19 pa-
ndemija.
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Posėdžiuose – apie darbus 
ir planus

Pirmojo posėdžio metu suvažiavimo da-
lyviai virtualiai susijungė su JAV Saugumo de-
partamento atstove. Kalbėtasi apie Europos ir
Lietuvos saugumą. 

Viso suvažiavimo laikas buvo paskirstytas
taip: dieną – intensyvus dar bas: posėdžiai,
diskusijos, o trumpiems atokvėpiams buvo
skirtos kavos pertraukėlės. Tuo pat metu, kai
Banys šeimos salėje vyko suvažiavimas, ,,Sie-
los” galerijoje susibūrė ,,Idėjų mugės” dalyviai
– įdomių idėjų pardavėjai ir pirkėjai, o R. Riš-
kus salėje ir kieme Sporto šventėje rungtyniavo
jaunimas.  

Penktadienio ir šeštadienio vakare  buvo
švenčiama: PLC kiemelyje nuskambėjo vaka-
ronė ,,Mūsų dienos kaip šventė” – su gyva mu-
zika, smagiais susitikimais ir gyvais pabend-
ravimais prie stalų. Šeštadienį jau salėje vy-
kusiame JAV LB 70-mečio šventiniame poky-
lyje meninės saviveiklos grupės scenoje šokiais
ir dainomis susirinkusiems svečiams papasa-
kojo visą  JAV LB istoriją. 

Sekmadienį savaitgalio renginių dalyviai

Sesijos�dalyviai�ir�svečiai�nusifotografavo�atminčiai. Jono Kuprio  nuotraukos

JAV LB: darbingas ir linksmas savaitgalis

Praėjusios� kadencijos� ir� naujai� išrinktas� prezidiumas� (iš� k.):� Rima� Girniuvienė,� Birutė� Kairienė,� Austėja� Sruoga,
Gintautas�Steponavičius,�Neringa�Orentienė,�Ingrida�Misevičienė,�Almantas�Galvanauskas,�Edita�Buzėnienė,�Artūras
Žilys�ir�Sigita�Šimkuvienė.� Sandros Ščedrinos nuotr.

Vyriškas�pokalbis:�Arvydas�Urbonavičius�(k.)�ir�Juozas�Polikaitis.

Į JAV LB Tarybos prezidiumą išrinkti: Gintautas
Steponavičius (Waukegan-Lake County apylinkė), Al-
man tas Galvanauskas (Detroito apyl.), Austėja Sruo-
ga, (Čikagos apyl.), Birutė Kairienė (Florida South-
west apyl.) ir Edita Buzėnienė (Colorado apyl.). 

,,Draugas” priminė: rašome ateities kartoms

Suvažiavime dalyvavo ir ,,Draugo” leidinių gru-
pės komanda – ,,Draugo” vyr. redaktorė Ramunė La-
pas, red. Virginija Petrauskienė, techninis red. Jonas
Kuprys, ,,Draugas News” vyr. red. Vida Kuprytė. At-
einančiuose mūsų laikraščio numeriuose žadame pa-
pasakoti apie tai, kas svarstyta ir spręsta posė-
džiuose, kokios buvo keliamos problemos, kas JAV LB
svarbu ir kas planuojama nuveikti ateityje. Taip pat
papasakosime apie tai, ką šio darbingo savaitgalio
metu nuveikė jaunimas. Smagu, kad jauni žmonės
taip pat dalyvauja LB veikloje. Sužinosite apie tai, ko-
kių genialių idėjų buvo pasiūlyta pirkti ,,Idėjų mu-
gėje”. ,,Draugui” buvo svarbu priminti, kad jis, be per-
traukos leidžiamas jau 112 metų, ir toliau rašo apie
JAV LB gyvenimą bei žmones.

Nukelta į 4 psl.



Mergelę Mariją, kurios užtarimo šiais sudėtingais lai-
kais reikia ypač. Ir pateikė daugelį pavyzdžių, kaip
malda gelbėja žmones. Vieną iš tokių Marijos ste-
buklų jis įvardijo 1991 m. sausio 13-ąją. „Trylika – ži-
note, koks tai skaičius? – klausė jis. – Ne, ne, tai ne
velnio skaičius. Tai Marijos skaičius. Todėl 1991 m.
sausio 13-ąją tankai prie Parlamento nešaudė, kad mi-
nia žmonių aplink Parlamentą meldėsi į Mariją. Ir
tai buvo 13-oji – Marijos diena”.

Papiliai

Istoriniai Papiliai garsūs kažkada – I tūkst. pr.
Kristų–I tūkst. – stovėjusia pilimi ir dvaru; prieš 200
metų čia kunigavo kunigas dainius Antanas Straz-
das-Strazdelis; naujausiais laikais šį žemės kampą

garsina net du 1990 m. Kovo 11-osios Akto signatarai
– Jonas Šimėnas ir Albertas Šimėnas (daug kas
mano, kadangi jie iš vieno kaimo, gal jie broliai; iš
tiesų greičiausiai net ne giminės, Papiliuose būta net
aštuonių Šimėnų sodybų). Vyskupas Kauneckas sa-
kyti pamokslo specialiai pakilo į senovišką sakyklą,
nes iš tos sakyklos pamokslus sakydavo ir kun.
Strazdelis, kuris, manoma, buvo ir šios koplyčios įkū-
rėjas (buvo dvaro kapelionas). Pamokslą vyskupas
pradėjo žodžiais: „Ypač čia norėjau atsistoti, kur sto-
vėjo (ant sienos parašyta) Antanas Strazdas. Tai vie-
nas iš labiau siai mano minimų kunigų – kuni gų ku-
nigas. Aš ilgokai dirbau melioracijoje ir kai buvau
priimtas į seminariją, bendradarbiai sakė: ‘Jeigu jau
būsi kunigas, tai būk kaip Strazdelis, kitokio nerei-
kia’. ...Jūsų protėvius čia melstis mokė Strazdas. Ir,
va, šiandien aš džiaugiausi, kad jūs taip rūpinatės mi-
rusiais ir gyvais ir patys trokštate laimingo amžinojo
gyvenimo”.

Baigdamas pamokslą vyskupas davė „telefo-
ną”, kuriuo galima paskambinti, kai ištinka bėda. O,
anot jo, Marijos telefonas – tai malda „Sveika, Ma-
rija”. „Mus gali išgelbėti tik malda, – ragino vysku-
pas. – Šiandien švenčiame ir meldžiamės į Švč. Mer-
gelę Mariją. O ką Marija daugiausiai sakė: visokiuose
pasirodymuose ji ragino ir ragino melstis, kai pa-
saulyje problemos. O dabar didelė problema – ir ta pa-
nde mija. Argi nereikia visiems sutartinai melstis?
Ir daug kitokių visokiausių problemų. ...Aš atvirai
jums sakau – pasaulis yra ant katastrofos skenksčio.
...Aš daug kur esu sakęs: tie, kurie mel džiasi, yra pa-

saulio gelbėtojai. Kol bus besimeldžiančių
žmonių, tol pasaulio pabaigos nebus. Žiū-
rėkit Sodoma Goroma, – jeigu Abraomas
būtų radęs bent 10 besimeldžiančių, So-
doma ir Gomora nebūtų sužlugusios”.

Visi mes Dievo vaikai

Tikriausiai tarp susirinkusių Papilių
koplyčioje ne visi buvo ištraukusieji lai-

mingą gyvenimo bilietą – kam nepasisekė su vaikais,
kam su tėvais, su sveikata, o, pvz., kalbinta Papilių
dvarininkų palikuonė vaikystėje patyrė baisių dva-
sinių traumų, kai jų šeimą su šešiais vaikais ir sep-
tintu dar įsčiose ištrėmė į Sibirą, kur šeimos galva
buvo nukankintas, – bet jie visi bu vo susirinkę
švęsti. Ir melstis, malda ge sinti sielos skausmus ir gy-
venimo nelygumus. 

O kas galėtų padėti tiems penkiems tūkstančiams
iš visos Lietuvos, kurie renkasi Vilniuje ir pyksta, o
pykčiui išlieti paleidžia į darbą rankas? Langai Vil-
niuje paprastai dūžta ir akmenys lekia, kai į valdžią
ateina sąjūdininkai, atvedę Lietuvą į laisvę. Rusiją
prieš šimtą metų taip pat sugriovė pyktis, kurį kaip
tą džiną iš butelio paleido intrigantas filosofas Le-
ninas. (Ir Vilniuje iš tribūnos jauna filosofė minios

vardu reikalavo leisti sirgti ir nuo koronos mirti lais-
viems!?) Sociologai skelbiasi nupiešę vidutinio maiš-
tininko paveikslą – apibendrintai tai bū tų savo ga-
limybių nerealizavęs žmogus. Ar jam gali padėti val-
džia – bet kuri, dešinioji ar kairioji? Pandemija ar gė-
jai – tai tik pretekstas pykčiui. Jeigu minia nuvers-
tų valdžią, kaip grūmoja (ir iš mūsų miestelio dvi da-
mos važiavo į Vilnių versti valdžios), pandemija ne-
praeitų, migracija nesustotų, o prabudę gėjai neiš-
nyktų, nes jie taip pat pasijuto Dievo vaikais (kaip tu
juos bevadintum) ir taip pat nori gyventi savo gy-
venimą, kaip gyvena „tradiciniais” save vadinantys
piliečiai. 

Ar yra išeitis iš susipriešinimo? Kaip rodo kai-
mynų Rusijoje istorija, revoliucijos ne išeitis. Gal mal-
da būtų išeitis, kaip siūlo Vyskupas? Greičiau siai
tiems penkiems tūkstančiams ji nepadėtų. Jų pri-
gimtis ir dvasiniai poreikiai yra kitokie, nors ir jie
yra Dievo kūriniai. Ką daryti? Blogiausia, kad ser-
ga ne vien lietuviai. Ir tai dar kar tą rodo, kad ne at-
skiros valstybės valdžia čia kalta. Visas pasaulis yra
atiduotas išbandymams.

Gal net ne žmogaus jėgoms ką nors pakeisti. Tada
liktų pasikliauti Dievo valia, tuo labiau kad ji jau pa-
darė mums vieną stebuklą – išvedė į Laisvę. Kokius
opozicijos „išminčiai” besiūlytų sprendimus, tai
liks tik tuščias oro drebinimas ir bandymas laimė-
ti kitus rinkimus – likimo buldozerio nesustabdysi-
me. O išlikti daugiau šansų nusiraminus ir susivie-
nijus. Tad gal verčiau junkimės į „maldos karą”, –
kaip siūlo Vyskupas. 

Esu�rašiusi,�kad�„YouTube”�savo�tink-
laraštį�apie�Lietuvą�veda�jaunas�rusas
Aleksandras,�prieš�keletą�metų�atvykęs
gyventi� į�Lietuvą.� Ir�kai�nusibosta�lie-
tuvių�dejavimai,�kad�viskas�pas�mus�blo-
gai,�atsidarau�kurį�nors�iš�jo�geranoriš-
kų�video�ir�pasidžiaugiu�–�kaip�gražu�čia
pas�mus,�kaip�čia�viskas�gerai�ir�kokie
mes�šaunuoliai.�Aną�dieną�jis�pasakojo,�kad
jį�dėl�to�puola�ir�Rusijos�rusai,�ir�Lietuvos�lietuviai�ir�kei-
kia�jį�pačiais�bjauriausiais�žodžiais�–�kad�jis�yra�„par-
sidavęs�Landsbergiui”,�kad�jam�„pinigus�moka�Lie-
tuvos�saugumas”�ir�pan.�O�jis�prisipažino,�kad�jo�tiks-
las� –� papasakoti� tiesą,� nes� apie� Lietuvą� Rytuose
skleidžiama�netiesa.�Anądienę�laidą�jis�pradėjo�pa-
sakojimu�apie�naująjį�viaduką�Alytuje,�kur�pats�dabar
gyvena.�Sakė,�ant�senojo�viaduko�baltais�dažais�bu-
vęs� išpaišytas� šūkis:� „Visur� bardakas”� (tai� reiškia,
kad�viskas�blogai).��Toje��laidoje��pasitelkęs��sąmojų
jis�norėjo�parodyti�tą�„bardaką”�Alytaus�pavyzdžiu.
Štai,�sako,��naujas��viaduko��tiltas��ir�po�juo�4�juostų
gatvė�vietoj�buvusių�dviejų;�štai�ką�tik�įrengtas�au-
tožiedas�toje�pat�gatvėje�ir�nauji�suoliukai�prie�au-
tobusų�stotelės�bei�dviračių�takas.�O�čia�buvusioje�dy-
kynėje�dabar�bus�poilsio�parkas�–�jau�pastatyti�bio-
tualetai,�šunims�bėgioti�aikštelė�su�kakučių�surinki-
mo�dėžutėmis�ir�nemokais�maišiukais�jiems�įdėti,�–�tai
matot,�kaip�Lietuva�tyčiojasi�iš�žmogaus,�–�ironizavo
Aleksandras.�Ir,�anot�jo,�visa�tai�atsirado�jam�jau�gy-
venant�Alytuje.�Prieš�išvažiuojant�iš�šalies,�kurioje�jis
gyveno,�viešai�būdavo�skelbiama,�kad�Lietuva�–�mi-
ręs�kraštas,�kad�visi�išvažiavę�į�užsienius,�o�likusieji�ba-
dauja.

Ir praėjusį penktadienį Vilniuje suvažiavusi 5
tūkst. žmonių minia šaukė, kad viskas Lietuvoje
blogai („bardakas”). Tiesa, langų nedaužė, nes po-

licija buvo geriau pasiruošusi negu rugpjūčio 10 d.,
bet pykčio ir patyčių buvo daug. O štai rugsėjo 12 d.
turėjau progos įsitikinti, kad ne visi tokie pikti ir ne
visiems viskas blogai, o yra žmonių, kurie stengia-
si, kad viskas būtų kuo geriau ir vis geriau.

O tas džiuginantis įvykis buvo – Žolinėlės (at-
kartota Žolinė, kuri rugpjūčio 15 d. švenčiama ne tik
visoje Lietuvoje, bet ir Surdegio parapijoje, kuriai pri-
klauso ir Papilio koplyčia) atlai dai Papiliuose,
Anykščių rajone. Tai labai mažas bažnytkaimis,
kurio bažny čia – tik kapų koplyčia, bet kai aptar-
naujantis kunigas (Troškūnų bažnyčios kleb. kan.
teol. lic. Saulius Filipavičius) prieš  šv. Mišias pradėjo
skaityti parapijiečių užsakytų paminų sąrašą, tai už-
truko keliolika minučių. Kažin ar Vilniaus kurioje
bažnyčioje būna tiek dvasinių užsakymų per vieną
dieną. Žinoma, buvo ypatinga proga – Papiliuose lan-
kėsi ir šv. Mišias aukojo J. E. Panevėžio vyskupas
emeritas Jonas Kauneckas. 

O viso to dvasinio susibūrimo organizatorius
buvo Jonas Šimėnas, Lietuvos 1990 m. Kovo 11-osios
Akto signataras. Čia, šiame tolimame nuo didelių
centrų kaime, yra jo tėviškė, kurią jis atkūrė ir puo-
selėja, o būdamas ekologiškos energijos entuziastas,
kūręs tam įstatymus, ją įkurdino ir savo ūkyje. Pri-
kalbino į senelių ir prosenelių kaimą persikelti gy-
venti ir du iš trijų savo sūnų (vienas jų augina gyvulių
bandą, o kitas dirba protėvių žemę). Energija trykš-
tantis pensininkas bei įvairiausių naujovių diegėjas
stengiasi suburti ir tame kaime gyvenančius bei iš
to kaimo kilusius žmones. Ir geriausia proga, žino-
ma, garsūs senovėje ir iki šiol dar neišnykę Žolinė-
lės atlaidai. Po šv. Mišių paprastai būna pakermošis
prie Papilių piliakalnio, kuris yra archeologinis
paminklas – prie baltai dengtų stalų ir atsineštinių
vaišių jau dešimt metų susirenka visi tie, kuriems šis
kaimas ir šis kraštas yra brangus, kuriuos jungia ben-
dri prisiminimai, Pelyšos upelis ir piliakalnis (anks-
čiau vadintas Kaukazo kalnu), ant kurio ir šalia ku-
rio praleisti nerūpestingos vaikystės (vaikams buvo
gerai ir Sibire) metai.

Praėjusį sekmadienį į žolynų vainikais išpuoš-
tą Papilių Šv. Vincento Ferero koplyčią (Surdegio Švč.
Mergelės Marijos Ėmimo į dangų parapijos filija) su-
sirinko gal pora šimtų žmonių su vaikais ir vaikai-
čiais, puikus oratorius vyskupas Kauneckas pasakė
vaizdingą pamokslą ir pakvietė visus melstis į Švč.

32021 RUGSėJO 16 D., KETVIRTADIENISDRAUGAS

Kas mus
išgelbės?
AUDRONĖ V. ŠKIUDAITĖ

Remkime�Draugo�fondą�– www.draugofondas.org

Rugsėjo 12 d., po šv. Mišių  Šv. Vincento Ferero koplyčioje, nuo Papilių piliakalnio (Anykščių r.) plačiai skambėjo daina.
Į atlaidus kviestas J. E. Panevėžio vyskupas emeritas Jonas Kauneckas, Panevėžio katedros choro choristai ir papiliečiai
bei kiti jų svečiai prie trispalvės vėliavos sveikina gyvenimą Autorės nuotr.
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2021 m. LKMA 
suvažiavimas vyko virtualiai
2021�metų�JAV�Lietuvių�katalikų�mokslo
akademijos�(LKMA)�narių�suvažiavimas�įvyko
sekmadienį,�rugsėjo�12�d.,�virtualiai,�naudojant
Zoom.

Iš�viso�dalyvavo�19�žmonių:�keturi�iš�Lietuvos;
šeši�iš�Massachusetts,�po�du�iš�Californijos,�Ore-
gono,�New�Yorko�ir�Illinojaus,�vienas�iš�Connecticut
valstijos.�Tai�buvo�proga�pasiklausyti�jaunų�moks-
lininkų�pranešimų,�neišeinant�iš�namų.

Pirmą pranešimą paruošė Kauno technolo-
gijos universiteto studentės Ieva Gaižauskaitė ir
Kristė Skaudaitė. Kristė studijuoja mechanikos
inžineriją ir dizainą, o Ieva – architektūrą. Tačiau
jos kalbėjo ne apie savo pasirinktas mokslo šakas,
o apie veiklą Jono Pauliaus II piligrimų ben-
druomenėje, kuria užsiima laisvalaikiu. Jų pra-
nešimo pavadinimas: „Šiluva – gyvas piligri-
mystės centras”.

Antrasis pranešimas – ,,Kodėl XVI a. asme-

nybė svarbi šiandien?” – buvo skirtas Mikalojui
Kristupui Radvilai Našlaitėliui. Pranešėja – Eleo-
nora Buožytė, kuri ruošia doktoratą Vilniaus uni-
versiteto filologijos fakultete. Jos pasirinkta sritis
jungia Lietuvos didžiosios kunigaikštystės seną-
ją raštiją, literatūrą bei istoriją. Tyrinėdama lite-

ratūrą bei kitus kultūros aspektus ji stengiasi su-
prasti istorines asmenybes bei įvykius.

Trečiąjį pranešimą anglų kalba – ,,Equitably
Improving Student Success in Higher Education
Stem Courses Through Increased Exam Access” –

skaitė dr. Mėta Landytė-Ciannelli, kuri dėsto bio-
logiją Oregon State universitete. Pranešimas
buvo ne apie biologiją, bet apie tai, kaip dėsty-
ti biologiją. Šiuo metu dr. Landytė-Ciannelli su
dėstytojais iš kitų universitetų tyrinėja, ar ga-
lima padėti studentams geriau įsisavinti moks-
lo žinias pakeičiant egzaminų tvarką.

Pranešimas iššaukė gyvas diskusijas. Dr.
Ciannelli dar keletą metų vyk dys šią studiją ir,
dalyvių manymu, jos pastangos bei projektui
skirtas laikas yra to verti.

Visi pranešimai susilaukė entuziastingo da-
lyvių susidomėjimo.        

JAV LKMA kasmet ruošia susitikimus,
per kuriuos jauni mokslininkai pristato savo
darbus, dalijasi mintimis. Tai yra būdas suteikti
jiems forumą, kuriame jie gali pasijusti juos ver-
tinančios akademinės bendruomenės dalimi.

Mirga Girniuvienė
LKMA pirmininkė

Pasakyti trumpai ir tiksliai, kad būtų išgirstas
– tokia buvo R. Lapas kalba, kurią siūlome paskaityti
ištikimiesiems ,,Draugo” skaityto jams ir rėmėjams. 

Mieli dalyviai ir svečiai, 

Jaučiuosi labai pagerbta, kad ,,Draugo” vardu ga-
liu kreiptis į jus šioje šventinėje sesijoje. Pirmiausia
noriu pasvei kinti su gražia sukaktimi ir pasidžiaug -
ti darbinga, bet tuo pačiu šventiška atmosfera, kurią
jūs čia sukūrėte. Taip pat, jubiliejaus proga, manau,
būtų tin kama prisiminti vieną istorinį faktą iš orga-
nizacijos kūrimosi pradžios. Apie tai yra pasakojęs
šviesios atminties Algimantas Gečys.

Lietuvių Bendruomenei JAV, turėjusiai sujungti
įvairiausių įsitikini  mų bei nuotaikų lietuvius, nebu-
vo lengva kurtis. Čia tuo metu egzistavo taip vadinama
,,amerikietiškoji Lietuva” – su šalpos draugijomis, su-
sivie nijimais, ideologinėmis bei partinėmis grupuo-
tėmis ir jų leidžiamais laikraščiais. 

,,Draugo” redaktoriui Leonardui Šimučiui, kuris
daugelį metų vadovavo Amerikos lietuvių katalikų fe-
deracijai, Amerikos Lietuvių Tarybai, kitiems kata-
likiškiems sambūriams, taip pat buvo nesuprantama,
kodėl staiga JAV prireikė Lietuvių Bendruomenės. Ko-
dėl nebetinka iki šiol veikęs Amerikos lietuvių atsto-
vavimo principas – katalikai, socialistai, tautininkai,
santariečiai ir t. t. Bet, būdamas tolerantas ir neblo-
gas politikas, L. Šimutis nusprendė bendruo meninės
idėjos puoselėtojams plačiai atverti ,,Draugo” duris. 

Tad ,,Draugas”, skirtingai nuo, pvz., ,,Naujienų”,
iš karto sudarė stiprų užnugarį besikuriančiai Lie-
tuvių Bendruomenei. Ir pokario išeivija teigiamai ėmė
vertinti ,,Draugą”, gausiai papildė jo prenumeratorių
šeimą.

Dabar Lietuvių Bendruomenės pagalbos reikia
,,Draugui”. Kaip žinia, Amerikoje buvo leidžiama

JAV LB:
darbingas
ir linksmas
savaitgalis
Atkelta iš 2 psl.

daug laikraščių – buvo keliolika pagrindinių, ėju-
sių ilgai, dešimtmečiais, ir kelios dešimtys leidinių,
egzistavusių trumpesnį laiką. Po Lietuvos nepri-
klausomybės atkūrimo atsirado dar viena laikraš-
čių banga, Čikagoje tuomet vienas po kito pasirodė
bent septyni nauji leidiniai. Iš visos tos laikraščių
gausybės – senų ir naujų – liko tik 3: ,,Drau gas”, ku-
riam jau 112 metų, ,,Dirva” ( nuo 1916 m.) ir ,,Čikagos
aidas”.

Kai manęs klausia – kokia to ilgaamžiškumo pa-
slaptis, atsakau, kad nežinau. Konsulas Marijus Gu-
dynas juokaudavo, kad mes tikriausiai turime bla-
tą viršuje… Bet iš tikrųjų juk kiekvieno laikraščio
gyvenimas priklauso nuo skaitytojų, ir dabar spau-
dos likimas yra mūsų kartos rankose. Žinoma, mes
puikiai suprantame, kad laikai popieriniam laik-
raščiui nepalankūs. Bet siūlome ir skaitmeninę ver-
siją – naują numerį galima skaityti kompiuteryje dar
laikraščiui neišėjus iš spaustuvės. Metinė 100 dole-
rių prenumerata tikrai nėra didelė, o laikraščiui 100
naujų skaitytojų jau būtų didelis pastiprinimas.

Bet ne tik finansinė pagalba svarbi. Moralinis
palaikymas gal dar svarbesnis. Mes labai džiau-
giamės, kai užmezgame ryšį su kokia nors nauja ak-
tyvia bendruomene – Denverio, Atlan tos, Washing-
tono ar dar kokia kita, kai galime su visais pasi-
dalinti jų veikla ir darbais. Džiaugiamės atradę nau-
jų autorių ar sulaukę naujų iniciatyvų, kokia šiemet,
pvz. buvo Sigitos Barysienės kuruojama ,,Lietuvy-
bės geno” rubrika.

,,Draugas” nėra oficialus Bendruomenės orga-
nas, bet jis yra mūsų lietuviškos bendruomenės da-
lis. Mes žiūrime į jį kaip į visų lietuvių laikraštį ir
labai norime, kad lietuviai, gyvenantys JAV, taip pat
žiūrėtų į ,,Draugą” kaip į savo laikraštį. Kad rašy-
tų, kad skaitytų, kad parodytų jį savo vaikams. Mes
rašėme apie viską, apie ką buvo kalbėta šiame su-
važiavime. Ir, jūsų padedami, pasirengę ir toliau ra-
šyti ir pasakoti apie JAV LB žmones ir dabus.

Inga�ir�Edmundas�Pranckevičiai�pagamino�sūrį-milžiną.

Mums visiems svarbus lietuvybės išlaikymas, o lie-
tuviška spauda juk yra ir tos išlaikytos lietuvybės po-
žymis, ir galimybė tą lietuvybę palaikyti toliau. O taip
pat – kas labai svarbu – įspausti į istorinę atmintį at-
eities kartoms žinią apie mus – gyvenančius čia ir da-
bar – ir apie mūsų veiklą. 

Dar kartą dėkoju už suteiktą galimybę ir dėme-
sį. 

,,Draugo” inf.

Vakaro�pamaldos�piligrimų�centre.
Jono Pauliaus II piligrimų bendruomenės tinklalapio nuotr.

,,Mūsų�dienos�–�kaip�šventė”�po�atviru�dangumi.� Sandros Ščedrinos nuotraukos
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Šeštadienį,�rugsėjo�11�d.,�po�beveik�18�mėnesių�mūsų
Los�Angeles�Šv.�Kazimiero�lituanistinė�mokykla�vėl�ga-
lėjo�pakviesti�savo�mokinius�ir�jiems�atverti�klases.�

Šv. Kazimiero bažnyčioje susirinko gražus būrys
mokinių su tėveliais į mokyklos atidarymo
šventę. Vėliau vi si kartu su mokytojais rinko-

si į klases. Tikime, kad laikydamiesi visų sau gumo
reikalavimų, galėsime bendrauti, džiaugtis, moky-

tis ir mokyti gyvai. Ilgai laukėme tos akimirkos ir
štai – sulaukėme!

Į seminaro klasę susirinko penkiolika vyres-
niųjų, 11–12 kl. moksleivių. Buvo smagu sutikti su-
grįžusius būsimuosius abiturientus Airiją Donovan,
Emą Klimauskaitę, Vaivą Puodžiūnaitę, Beną Ro-
segard. Taip pat bu vo malonu susipažinti su 11 vie-
nuo liktokų, tai Gintarė Bartulytė, Maximus Bruožis,
Julius Čelkis, Emma Garbisch, Darius Hayden, Ka-
rina Konstantinavičiūtė, Gabija Paliulytė, Grantas

Perevičius, Antanas Reivydas, Kajus Remeika,
Arianna Helmer.

Tą pirmąjį šeštadienį, prisimindami Rugsėjo 11-
osios įvykius New Yorke, seminaro klasės mokiniai
pamo koje statė draugystės ir supratimo, mei lės ir
džiaugsmo, gėrio ir stiprybės, palaikymo ir ben-
drystės bokštus. 

Vitalija Virbukienė –
Los Angeles Šv. Kazimiero lit. mokyklos seminaro

(11–12 kl.) mokytoja.

JAV Lietuvių Bendruomenės 70-mečio proga
jau nimas taip pat šventė. Šeštadienį, rugsėjo 11
dieną, JAV Lietuvių jaunimo sąjunga (LJS) surengė
sporto šventę. Šio renginio organizatorius Lukas
Urbonavičius sako: 

,,Renginio idėja kilo iš noro į JAV LB įtraukti nau-
jų žmonių. Ne visi mėgsta šokti ar dainuoti, todėl aš
norėjau sukurti kuo patrauklesnę aplinką, kad susi-

domėtų ir ateitų kuo daugiau jaunų lietuvių. Tokiu
būdu galima sukurti naują erdvę žmonėms dalyvauti
lietuviškuose renginiuose. Tai galėtų atverti jiems du-
ris dar labiau įsitraukti į JAV LB ir JAV LJS veiklą.
Pasiruošimas mums buvo tam tikras iššūkis, nes tai
buvo pirmas kartas, kai mes, LJS rengėme tokią spor-
to šventę. Eksperimentuodami su naujomis idėjomis
ir įtraukdami vis daugiau jaunų žmonių, tikiu, kad
galime sukurti dar didesnę ir aktyvesnę bendruome-
nę, kuri galėtų remtis tuo, kas jau sukurta per 70 metų

ir kartu skatinti novatoriškas atei-
ties idėjas. 

Rungtyniavome ir
draugavome

Į sporto šventę susirinko apie
dvidešimt 18–25 metų amžiaus vai-
kinų ir merginų. Jaunimas atvyko
iš Čikagos, jos priemiesčių ir net iš
Nebraskos. Nuo pat ryto, kai visi
susibūrė Pasaulio lietuvių centre
Lemonte, buvo puikus oras. Prieš
prasidedant varžyboms, kartu pa-
valgėme pusryčius ir pasiruošė-
me dienai. Sporto šventę pradėjome
žaisdami tinklinį.

Visi labai stengėsi žaisti ir laimėti, nes prizai lai-
mėtojams buvo atvežti iš Lietuvos. Pirmos vietos lai-
mėtojui buvo numatyta galimybė pasirinkti prekę iš
bendrovės ,,Audimas” gaminių. Taip pat žaidėme „Ul-
timate frisbee”, „Spikeball”, krepšinį ir „bags”. Visi
aistringai varžėsi, norėdami nugalėti savo draugus. 

Pietų metu valgėme „Portillos” makaronus, su-
muštinius ir salotas. Skaniai pietaudami, klausėmės
,,Rotaract” klubo pristatymų, Lauryno Misevičiaus ir
Aurimo Matulevičiaus išsakytų minčių. Pavalgę ir at-
sigėrę, toliau lošėme tinklinį, kuris buvo populia-
riausia sporto šaka šioje šventėje. Įkaitę nuo varžy-
bų ir karštos saulės, visi susidraugavę, susėdome lauk-
ti rezultatų ir paskelbtų laimėtojų. 

Jokūbas Baranauskas ir Monika Paškauskaitė lai-
mėjo pirmą ir antrą vietas. Laimėtojams Laurynas pa-
dovanojo DVD filmą „The Other Dream Team”, o vi-
siems dalyviams gėrybių iš Lietuvos – lietuviškus lip-
dukus automobiliams ir gaivinančių gėrimų. Sporto
šventė tikrai pavyko!

Laura Kilius

Sporto šventėje – ir naujas jaunimo klubas

,,Rotaract” klubas labai džiaugėsi, kad galėjo
prisijungti prie sporto šventės, vykusios Lemonte.
Mūsų klubo nariai vertina sveiką gyvenimo būdą, o
šioje šventėje buvo puiki proga pasportuot ir paskleisti
žinią apie mūsų klubą. Per pietų pertrauką Aurimas
Matulevičius jaunimui papasakojo apie ,,Lituani-
cos” ir Čikagos lietuvių krepšinio lygos situaciją. Jis
mus skatino prisijungti ir įtraukti daugiau jaunimo
žaisti krepšinį. Augdamas aš pats daug metų žaidžiau
krepšinį Lituanica komandoje ir daug ką išmokau per
tuos metus. Aurimo žodžiai sukėlė stiprų rezonansą
tarp jaunimo. Laurynas Misevičius pakalbėjo su
mumis apie sveikatos svarbą ir ateinančias Lietuvių
sporto žaidynes, kurios įvyks Druskininkuose, 2022
metais. Galų gale, aš turėjau progą pristatyti ,,Rota-
ract” klubą sporto šventės dalyviams, kurie dar ne-
buvo girdėję apie šią mūsų jaunimo organizaciją.

Čikagos lietuvių Rotaract klubas yra jaunimo or-
ganizacija, kuri buvo įkurta su Čikagos lietuvių
,,Rotary” klubo pagalba. Nors mūsų klubas  gyvuoja
dar tik šiek tiek daugiau nei du mėnesius, mes jau tu-
rime grupę narių, kurie kartu dirba ir kartu ieško
naudingos veiklos galimybių. Taip pat klu bo nariai
draugauja ir džiaugiasi leisdami laiką kartu. 

Daugiau informacijos apie ,,Rotaract” klubą –
mūsų FB puslapyje Rotaract Club of  Chicagoland Lit-
huanians.

Danielius Kwiatkowski 

Sporto šventės karalius –
tinklinis

Sporto�šventės�dalyviai�prie�PLC.� JAV Lietuvių jaunimo sąjungos nuotraukos

Ilgai laukta mokslų pradžia – gyvai

Pagaliau�vėl�susirinkome�klasėje!�Pirmąjį�šeštadienį,�pagerbdami�Rugsėjo�11-osios�išpuolių�aukas,
statėme�simbolinį�bendrystės�bokštą.������������������������� V. Virbukienės nuotraukos

Kuri�komanda�nugalės?



2021 RUGSėJO 16 D., KETVIRTADIENIS DRAUGAS6

Išblaškytas dokumentinis paveldas
Tarptautinės mokslinės konferencijos akiratyje – 

užsienyje saugomas su Lietuva susijęs dokumentinis paveldas 

Iki šiol nėra sukurta vieninga užsienyje esančio su Lietuva susijusio do-
kumentinio paveldo, neretai dar vadinamo išblaškytuoju paveldu, sau-
gojimo sistema. Ką mes žinome apie už Lietuvos ribų esantį mūsų vals-

tybės dokumentinį paveldą? Kaip dažnai tokių archyvų paieškas vainikuoja
sėkmė? Šiuos ir dar daug kitų klausimų numatoma aptarti tarptautinėje
mokslinėje konferencijoje „Išblaškytas dokumentinis paveldas – identi-
fikavimas, prieinamumas, tyrimai, sklaida”. 

Konferencija vyks rugsėjo 21–22 dienomis. Ją organizuoja Lietuvos vy-
riausiojo archyvaro tarnyba (LVAT) kartu su Vilniaus universiteto Ko-
munikacijos fakultetu ir Baltijos audiovizualinių archyvų (BAAC) tary-
ba, sudarydami galimybę tyrėjams ir praktikams drauge aptarti svetur sau-
gomo su Lietuva susijusio dokumentinio paveldo identifikavimo, prieigos,
susigrąžinimo fizi niu ar skaitmeniniu pavidalu klausimus. 

Lietuvos vyriausioji archyvarė Kristina Ramonienė džiaugiasi, kad
LVAT imasi lyderystės dėl užsienyje išblaškyto dokumentinio paveldo, ypač
archyvinių dokumentų, paieškos ir išsaugojimo, ir viliasi, kad pasidali-
jimas patirtimis ir tyrimų rezultatais atskleis Lietuvos diasporos sukaupto
archyvinio paveldo esamą situaciją bei prisidės prie galimų atminties ins-
titucijų veiklos krypčių išgryninimo, vieningos sistemos sukūrimo. 

LVAT Dokumentų ir archyvų valdymo ir naudojimo skyriaus vedėja
dr. Daiva Lukšaitė tikisi, kad konferencijos metu pavyks išplėtoti disku-
sijas ir dėl Lietuvai aktualaus paveldo panaudojimo galimybių istorijos
ir kultūros, socialinės plėtros tyrimuose, skaitmeninėse rekonstrukcijo-
se ir kūrybinėse industrijose, kad tyrėjai ne tik pasidalins tyrimų rezul-
tatais, iš Lietu vos dėl įvairių priežasčių išgabento dokumentinio paveldo
paieškos aplinkybėmis, bet ir konceptualiai aptars užsienyje esančių ar-
chyvų išsaugojimo ir sklaidos klausimus. 

Archyvų institucijos siekia sistemingai kaupti dokumentus, atspin-
dėti įvairius istorijos laikotarpius, reiškinius. Lietuvai svarbu žinoti, kur
saugomi iš jos atminties institucijų dėl įvairių aplinkybių išvežti doku-
mentai ir Lietuvos diasporos saugomas ir kuriamas dokumentinis paveldas,
kokias turime galimybes prieiti prie kitose šalyse saugomų dokumentų,
taip pat ieškoti būdų susigrąžinti šį dokumentinį paveldą ar bet jau įsigyti
šių dokumentų kopijas.

Baltijos audiovizualinių archyvų tarybos prezidentas Juozas Mar-
kauskas pastebi, kad nemažai dokumentų rinkinių ir kolekcijų, kuriuos
saugo atminties institucijos, tyrėjai žino ar bent gali įvertinti tokio turi-
nio žanrą, apimtis, vertes. Tačiau skirtingų organizacijų bei privačių as-
menų Lietuvoje ir svetur saugomi dokumentai ne visuomet yra lengvai
identifikuojami ir prieinami, nors jie gali tapti vertingais tyrimų, studi-
jų ar kito paveldo pakartotinio naudojimo šaltiniais.  Tai ypač aktualu, kai
kalbame apie vaizdo ir garso dokumentinį paveldą.

„Dėl vaizdo ir garso įrašams būdingų specifinių savybių bei susifor-
mavusios audiovizualinio paveldo apsaugos praktikos Lietuvoje didžioji
šio paveldo dalis yra plačiai pasklidusi – nuo sunkiai prieinamų įrašų, sau-
gomų privačiose kolekcijose, teatruose, kultūros organizacijose iki na-
cionalinių institucijų saugyklų. Nors šių dokumentų tyrimus riboja in-
telektinės nuosavybės teisės, šie vaizdo ir garso įrašai, dokumentuojan-
tys pastarųjų dešimtmečių istoriją, yra patrauklus, į plačiąją visuomenę
orientuotas šaltinis, kurio pagrindu kuriamos kultūros paveldo infor-
macinės sistemos ir atitinkamos elektroninės paslaugos”, – priduria J. Mar-
kauskas. 

Konferencijoje pranešimus skaitys: Lietuvos mokslų akademijos na-
rys Zigmas Kliaupa, Lenkijos vyriausiosios valstybės archyvų valdybos
specialistė dr. hab. Anna Krochmal, kino dokumentalistas Arvydas Re-
neckis, Lituanistikos tyrimo centro Čikagoje specialistai dr. Robertas Vi-
tas ir Kristina Lapienytė, VDU mokslininkai dr. Daiva Dapkutė, prof. dr.
Dalia Kuizinienė, dr. Asta Petraitytė-Briedienė, kitų mokslo įstaigų, mu-
ziejų ir archyvų atstovai.  

Stebėti konferenciją ir pateikti klausimus bus galima nuotoliniu būdu.
Registracija: https://bit.ly/3hjQoP0. 

URM Globalios Lietuvos 
departamento pranešimas spaudai

Lituanistikos�tyrimo�centro�(LTC)�archyvus�perkėlus�į�Lemonto�patalpas,�su-
laukiame�vis�daugiau�lankytojų,�norinčių�tyrinėti�saugomus�dokumentus.�Ta-
čiau�taip�pat�tai�atvėrė�galimybes�pakviesti�į�svečius�ir�tuos,�ku�rie�gali�papa-

sakoti�apie�įvairius�išeivijos�veiklos�tyrinėjimus�bei�pasida�linti�įžvalgomis�apie�ak-
tualijas.�

Jau�yra�numatyta�keletas�renginių,�į�kuriuos�pakviesime�Čikagos�ir�apylin-
�kių�lietuvius.�

• Pirmasis renginys įvyks rugsėjo 17 d., penktadienį, 7 val. v. – prof.
dr. Lauros Petrauskaitės, dailės istori kės, Vilniaus dailės akademi jos Me-
no tyros doktorantūros programos vadovės, bei jos kolegės prof. Giedrės Jan-
 kevičiūtės, dailės istorikės, parodų kuratorės, Lietuvos kultūros tyrimų ins-
tituto vyriausiosios mokslo darbuotojos, Vilniaus dailės akademijos pro-
fesorės paskaita. 

Menotyrininkės tyrinėja Lietuvių koplyčios Nacionalinėje šventovėje
Washingtone bei Lietuvių koplyčios Šv. Petro bazilikoje Vatikane istoriją.
Jos pri statys savo projektą ir jo at-
radimus, papasakos, kaip gimė pro-
jekto idėja, kokie jo tikslai. 

• Martynas Barškėtis užaugo Či-
k agoje. Jis yra skautas vytis, Erelis
skautas, ateitininkas ir JAV armijos
kareivis. Tik ką grįžęs iš Lietuvos,
kur beveik metus tarnavo su kitais
NATO kareiviais, Martynas pasi-
dalins savo įs pūdžiais. Susitikimas
su juo vyks rugsėjo 20 d., pirma-
dienį, 7 val. v. Lituanis tikos tyrimo
centre, 15533 129 th Street, Lemont,
IL.

• Spalio 24 d. vyks oficialaus
LTC pastato Lemon te atidarymo
šventė, į kurią taip pat kviesime vi-
suomenę. Apie ją bus pranešta vė-
liau. 

Lauksime�visų�LTC�renginiuose�ir�tikėsimės,�kad�jie�bus�įdomūs.
Jeigu�turite�idėjų�ar�žinių,�kuriomis�norite�pa��sidalinti�su�kitais,

galite�kreiptis�į�LTC�info@lithuanianresearch.org�arba�tel.�773-434-4545.�

LTC inf.

Lituanistikos tyrimo centras 
atveria duris paskaitoms

Martynas�Barškėtis

BENDRAUKIME!
www.facebook.com/draugolaikrastis
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Parengė�Vitalius�Zaikauskas

LIETUVA

JAV Kongresas pritaria Lietuvos politikai
Washingtonas (Pranešimas spaudai) – Rugsėjo 14 dieną užsienio reikalų

ministras Gabrielius Landsbergis darbo vizitą Jungtinėse Amerikos Valstijo-
se pradėjo susitikimais JAV Kongrese. 

Pokalbiuose su Senato ir Atstovų rūmų nariais buvo aptarti transatlanti-
nių ryšių stiprinimo, dvišalio ekonominio bendradarbiavimo, regioninio bei
globalaus saugumo klausimai, įskaitant Baltarusijos režimo bandymus inst-
rumentalizuoti migraciją, Kinijos spaudimą dėl Lietuvos sprendimo stiprinti
ekonominius ryšius su Taivanu.

Susitikime su Senato Užsienio reikalų komiteto pirmininku Baltijos lais-
vės grupės nariu Robert Menendez ministras G. Landsbergis padėkojo už JAV
indėlį į Lietuvos ir regiono saugumą, paramą demokratiniams procesams regione.

Ministras išgirdo JAV Senato Užsienio reikalų komiteto pirmininko tvir-
tą paramą principingai, vertybėmis grįstai Lietuvos užsienio politikai – teikiant
paramą persekiojamiems Baltarusijos ir Rusijos pilietinės visuomenės atsto-
vams, laikantis principingos pozicijos dėl politinių procesų Venesueloje, Kuboje,
vystant ekonominius santykius su Taivanu.

Kapitolijuje ministras taip pat susitiko su Demokratų partijos lyderiu Se-
nate ir Baltijos laisvės grupės vienu iš pirmininkų Richard J. Durbin, Atsto-
vų rūmų užsienio reikalų komiteto nariu Christopher Smith bei Senato užsienio
reikalų komiteto nariu respublikonu James E. Risch.  

Šiuose susitikimuose buvo aptartas dvišalis Lietuvos ir JAV bendradar-
biavimas, siekis ir galimybės plėsti ekonominius ryšius, daug dėmesio skirta
saugumo politikos iššūkiams ir tvirto transatlantinio ryšio svarbai.

Vizito Washingtone metu taip pat vyks susitikimai su Baltųjų rūmų pa-
reigūnais, analitinio centrų, verslo bendruomenėmis, JAV Valstybės sekreto-
riumi Antony Blinken.

Tikisi aktyvesnių ekonominių santykių su JAV
Vilnius (Ekonomikos ir inovacijų ministerija) – Ekonomikos ir inovacijų

ministrė Aušrinė Armonaitė JAV Vyriausybės atstovams Washingtone pristatė
Lietuvos pasiūlymus, kaip būtų galima paskatinti abipusę prekybą ir ekono-
minius santykius. 

JAV sostinėje ji susitiko su JAV komercijos sekretoriaus pavaduotoju Don
Graves bei JAV valstybės departamento pasekretoriumi, atsakingu už ekono-
mikos augimą bei energetiką, Jose W. Fernandez.  

Lietuvos įmonės jau dabar bendradarbiauja su verslu JAV, tačiau siekia-
ma gilinti ryšius ir su JAV mokslo ir tyrimų institucijomis. Lietuva norėtų pa-
didinti maisto produktų eksportą į JAV, tačiau, norint patekti į šios šalies rin-
kas, būtina gauti specialius sertifikatus. 

Galimas JAV investicijas ministrė aptarė su organizacijos „Biotechnology
Innovation Organization” vykdomuoju viceprezidentu Joseph Damond. 

Apie JAV verslui palankų investicinį klimatą mūsų šalyje taip pat kalbė-
ta su Amerikos ir Lietuvos verslo tarybos prezidentu Eric Stewart. Susitikime
aptarta planuojama JAV verslo kompanijų misija į Lietuvą. 

Lietuvos eksportas į JAV praėjusiais metais sudarė 1,26 mlrd. eurų. Pagal
šį rodiklį Jungtinės Valstijos yra aštunta Lietuvos prekybos partnerė. JAV tie-
sioginės investicijos Lietuvoje siekia 320 mln. eurų. Pagal šį rodiklį JAV užima
15 vietą. Lietuva planuoja artimiausiu metu skirti papildomų žmonių, kurie pa-
dėtų Lietuvos verslui įeiti į JAV rinką, taip pat skatintų investicijas į Lietuvą
biotechnologijų, IT ir gamybos srityse.

Jungtinių� Valstijų� prezidento� Joe� Biden� nacionalinio� saugumo� patarėjas
Jake�Sullivan�sako,�kad�Amerika�palaiko�Lietuvą�diplomatiniame�ginče�su�Ki-
nija,�kuri�bando�„taikyti�prievartą”.

Apie�tai�jis�telefonu�kalbėjosi�su�Lietuvos�premjere�Ingrida�Šimonyte.

„J. Sullivan dar kartą patvirtino stiprią JAV paramą Lietuvai, susidu-
riančiai su Kinijos Liaudies Respublikos bandymais taikyti prievar-
tą”, – sakoma Baltųjų rūmų pranešime.

Baltųjų rūmų pranešime nurodoma, kad politikai aptarė ir dvišalius, eko-
nominius santykius, taip pat Baltarusijos organizuojamus nelegalius migrantų
srautus prie Lietuvos sienos.

JAV prezidento patarėjas taip pat akcentavo „JAV dėkingumą dėl Lietu-
vos principingos užsienio politikos remiant demokratiją ir žmogaus teises,
taip pat ir Baltarusijoje”.

„J. Sullivan pasmerkė [Aliaksandro] Lukašenkos režimo neteisėtų mig-
rantų srautų per jos sienas organizavimą”, – nurodo Baltieji rūmai.

Į Lietuvą šiemet per sieną su Baltarusija neteisėtai pateko daugiau nei
4 tūkst. migrantų.

Vilnius kaltina Minsko režimą migrantų srautų organizavimu ir vadina
tai hibridine agresija. Dėl jos šalyje paskelbta ekstremali situacija.

Vizitas rengiamas nepaisant įtampos 
Į Lietuvą spalio pabaigoje atvyksta Taivano pareigūnų ir verslininkų de-

legacija, pranešė taivaniečių Užsienio reikalų ministerija.
Delegacija, kurią sudaro 65 nariai, spalio 20–30 dienomis lankysis ne tik

Lietuvoje, bet ir Slovakijoje bei Čekijoje.
Taivano užsienio reikalų ministerijos Europos reikalų departamento va-

dovas Chen Li-kuo sako, kad šie vizitai yra skirti skatinti prekybinius ryšius
ir investicijas.

„Toliau stipriname savo santykius su Centrinės ir Rytų Europos šalimis,
(...) demonstruodami tarptautinių demokratinių partnerių solidarumą ir drau-
gystę”, – virtualioje spaudos konferencijoje sakė politikas.

Lietuvos užsienio reikalų viceministras Mantas Adomėnas  teigė, kad į
šalį atvyksta „didžiulė verslo delegacija”.

„Bus kalbama apie investicijas, rinkų atvėrimą ir ekonominį bendra-
darbiavimą. Tai yra puiki žinia, nes tokio lygio delegacijų mes nesame turėję.
Jei pažiūrėtume į Čekiją, kur jie sukūrė 24 tūkst. darbo vietų per paskutinius
dešimtmečius, kažkas panašaus Lietuvoje būtų labai naudinga”, – kalbėjo vi-
ceministras.

Pasak M. Adomėno, tai „nėra politinė delegacija”.

Taivaniečiai nori investuoti jai draugiškoje šalyje
Ekonomikos ir inovacijų ministrė Aušrinė Armonaitė pranešė, kad spa-

lio 26–29 dienomis Lietuvoje viešės 40 Taivano įmonių, verslo asociacijų ir kitų
organizacijų atstovai.

Jie domėsis „galimybėmis investuoti Lietuvoje, bendradarbiauti su
mūsų šalies įmonėmis, pirkti lietuvišką produkciją ir organizuoti Taivano gy-
ventojų turistines keliones į mūsų šalį”.

„Delegaciją lydės kelių Taivano ministerijų vadovai. Iš Lietuvos pusės ak-
tyvūs kontaktai tarp Lietuvos ir Taivano verslo mezgami jau dabar. Rugsė-
jo 15 dieną nuotoliniu būdu įvyko Taivano ir Lietuvos verslo dienos. Jose ke-
tina dalyvauti keliasdešimt Lietuvos įmonių, daugiausiai maisto ir kosme-
tikos gamintojai. Spalio mėnesį vyks turizmo įmonių susitikimas”, – įraše sakė
ministrė.

Šiuo metu JAV viešinti A. Armonaitė taip pat teigė, kad Amerikoje vyks-
ta susitikimai su šioje šalyje reziduojančia Taivano verslo bendruomene.

Pekinas niršta 
Vilniaus ir Pekino santykiai ėmė blogėti Lietuvai pradėjus megzti glau-

desnius ryšius su Taivanu, kurį Kinija laiko maištaujančia savo provincija.
Pekinas dėl to rugpjūtį konsultacijoms atšaukė savo ambasadorių ir nu-

rodė tą patį padaryti Lietuvai. Šalies ambasadorė Kinijoje Diana Mickevičienė
į Vilnių konsultacijoms grįžo rugsėjo pradžioje. 

Kinija pastaruoju metu taip pat ėmėsi stabdyti krovininius traukinius
į Lietuvą, maisto eksporto leidimų išdavimą, sumažino Lietuvos įmonėms kre-
dito limitus ir pakėlė kainas.

BNS

Sieks Lietuvos orlaivių skrydžių į JAV
Vilnius (Mano vyriausybė) –

Lietuva sieks gauti JAV federalinės
aviacijos administracijos (FAA) lei-
dimą Lietuvoje registruotiems or-
laiviams vykdyti skrydžius į JAV.
Susisiekimo ministerija pavedė
Transporto kompetencijų agentūrai
įgyvendinti projektą, kad iki 2023 m.
sausio 1 d. būtų sėkmingai atliktas
skrydžiams organizuoti reikalin-
gas FAA auditas ir gautas šios or-
ganizacijos leidimas.

„Siekiame, kad Lietuvoje re-
 gistruoti orlaiviai galėtų organi-
zuoti skrydžius į JAV, veikti šios ša-
lies rinkoje. Turime aiškų planą, kurį įgyvendinę galėsime padidinti Lietuvos
oro vežėjų konkurencingumą pasaulinėje rinkoje”, – sako susisiekimo vice-
ministras Julius Skačkauskas.

JAV FAA, siekdama įvertinti, kaip užsienio valstybės, kurios vežėjas ke-
tina pradėti vykdyti skrydžius į JAV teritoriją, įgyvendina Tarptautinės civi-
linės aviacijos organizacijos (angl. ICAO) nustatytus standartus, vykdo Tarp-
tautinę civilinės aviacijos saugos įvertinimo programą. FAA atlieka valstybės
įvertinimą ir šalims priskiria 1 arba 2 kategoriją. Teisę vykdyti naujus skry-
džius į JAV teritoriją gauna tik tie oro vežėjai, kurių valstybėms suteikiama 1
kategorija.

Įgyvendinus projektą tikimasi, kad per ketverius metus bent 2 oro vežėjai
pradės organizuoti Lietuvoje registruotų orlaivių skrydžius į JAV.

Šiuo metu skrydžius į JAV iš Lietuvos gali organizuoti tik tos kompanijos,
kurių orlaiviai registruoti kitose užsienio šalyse, kuriose atliktas FAA auditas
ir joms suteikta 1 kategorija.

JAV palaiko Lietuvą ginče su Kinija

Prezidento�J.�Biden�patarėjas�J.�Sullivan�pagyrė�Lietuvą�už�ryžtą. „Foreignpolicy“ nuotr.

Žengti� pirmieji� žingsniai,� kad� Lietuvoje� re-
gistruoti�oro�vežėjai�į�JAV�skristų�tiesiogiai.

Estravel.lt
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Parengė Loreta Steffens

MADOS SKRYNIA

Avalynė mūsų gyvenime užima vieną iš
svarbiausių vietų. Batai tapo ne tik prakti-
ne būtinybe, bet ir gana svarbia saviraiš-

kos priemone. Nors apavo pagrindinė funkcija ne-
pasikeitė, batų kokybė patyrė tikrą evoliuciją. Fab-
rikinės industrijos originalumu nepasižymintys ba-
tai šiandien mus vis dažniau verčia dairytis į ko-
kybiškus ir originalius vietos amatininkų gamina-
mus batus. Tai investicija, kuri atsiperka, nes ko-
kybiškas apavas gali tarnauti ilgą laiką. Lietuvo-
je kuriančių ir savo kolekcijas pristatančių batų di-
zainerių – nedaug. Lietuviška batų kompanija „Bur-
bulas” sujungia aukščiausios klasės kokybę ir ekst-
ravagan tiškas detales su tobulu batų dizai nu
bei netradiciškais spalvų deriniais. Pasak kom-
panijos įkūrėjos Kristinos Andrijevskienės, siek-
dama savo tikslo sukurti tobulą batų porą, kūry-
bos proceso metu derina tai, kas iš pirmo žvilgs-
nio atrodo nesuderinama. Dizainerė nesilaiko
standartų ir ieško individualių sprendimų, todėl to-
kie batai tampa ne tik išskirtiniais, bet ir patogiais.
„Burbulo” batai yra pagaminti remiantis tvarios ma-
dos principais ir iš kruopščiai atrinktos minkš-
čiausios natūralios odos. Arčiau pasigrožėti ir įsi-
gyti elegantiškus „Burbulo” batus galima apsi-
lankius https://burbulas.shop internetinėje par-
duotuvėje. Kokia buvo pirmoji pažintis su batų
mada, kaip gimsta kūrybinės idėjos bei kaip at-
rodo batų pasaulio užkulisiai kalbamės su „Bur-
bulo” įkūrėja Kristina Andrijevskiene.

Su „Burbulo” batais – nors ir į pasaulio kraštą! 

„Burbulo” avalynė stebina spalvingumu, aukšta kokybe
ir unikalia estetika. Kaip kilo idėja imtis avalynės verslo?

Viskas įvyko spontaniškai. Norėjau sau ryškių
batų, rinkoje neradau to, ko noriu. Susiradau batsiuvį
ir įgyvendinau savo norą. O iš prigimties atsinešta
verslo gyslelė (šiuo bruožu esu visiška tėčio kopija)
paskatino ir „Burbulo” gerbėjoms pasiūlyti ryškią
ir spalvingą avalynę.

Kas sudaro jūsų komandą? 
Mūsų komanda – tai visi „Burbulo” gerbėjai. Su

kiekvienu klientu individualiai aptariame pasi-
rinktą apavo modelį ir spalvinius derinius. Turime
daug odų, kartu su klientu parenkame tinkamiausius
atspalvius ir odų tekstū ras. Gamybos procesą įgy-
vendina du mūsų batsiuviai. Komandoje aktyviai da-
lyvauja ir vyras. Aš kūrybos žmogus, jis raciona-
listas. Pataria, pagel bėja, kai reikia – pakritikuoja.
Jis draugauja su skaičiais ir domisi buhalteriniais
reikalais. Kartu vyksta į parodas, muges. Kartais ir
parduotuvėje pagelbėja.

Ar ilgas procesas nuo pradinės idėjos iki galutinės batų
poros?

Įvairiai būna. Kartais idėja galutine batų pora
virsta labai greitai, kartais ilgą laikui idėja ir lieka
tik idėja. Tai priklauso nuo fizinių ir emocinių ap-
linkybių. Visų pirma, svarbu, kad viduje tikėtum
nauju modeliu, jaustum, jog jo reikia,  jo laukia klien-
tai. O antra, tai priklauso nuo turimų resursų: ar tu-
rime naujam modeliui reikiamos odos, padus. Aš
emocijų žmogus: jeigu tikiu idėja, tuomet ją įgy-
vendinti man reikia čia ir dabar, nemėgstu atidėlioti. 

Kas jus įkvepia judėti pirmyn ir tobulėti šioje srityje?
Iš kur semiatės originalių ir kūrybiškų idėjų? 

Žmonių reakcijos ir komplimentai – tai di-
džiausias paskatinimas judėti pirmyn. Turime didelį
ratą nuolatinių klientų, kurie grįžta nusipirkti ant-
ros, trečios, ketvirtos batų poros. Rekomenduoja mus
savo pažįstamiems. Aplanko mus parodose, domisi
gaminiais, seka naujienas, komentuoja. Tai ir yra di-
džiausia paskata judėti pirmyn. Visos idėjos gimsta
bendraujant su klientais, kartu kuriant jų svajonių
avalynę.

Kas yra jūsų pirkėjas? Kam dedikuojate savo kolek-
cijas?

Mūsų klientai – ryškios, stilingos, charizmatiš-
kos ir kūrybingos asmenybės. Tai vyrai ir moterys,
kurie nori spalvingų ir išskirtinių batų. Sakyčiau,
ypač moterys. Vyrai kartais renkasi tradicines spal-
vas: mėlyną, juodą, žalią. Bet atsiranda ir drąsių
vyrų: ga  miname ir skirtingų spalvų batus poroje, pa-
vyzdžiui – vienas batas mėlynas su geltonu akcentu,
kitas geltonas su mėlynu akcentu. Pasitaiko ir labai
kūrybiškų klientų, tokie užsakymai yra tikra atgaiva
sielai.

Išvardinkite, prašau, populiariausias klaidas, kurias
žmonės da ro rinkdamiesi batus? 

1. Renkasi ne savo dydžio batus: nepakankamai
pamatuoja arba neradę savo dydžio įsigyja avalynę,
tikėdamiesi, kad prasinešios iki reikiamo dydžio.

2. Renkasi vienus batus prie skirtingo stiliaus
drabužių. Kai kurie klientai nori, kad batai tiek sti-
listiškai, tiek spalviškai derėtų prie visų tipų dra-
bužių ir tiktų visoms progoms. 
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Grafas� Tiškevičius� ir� prezidentas
Smetona�–�tai�tik�du�vardai,�susiję�su
Palangos�kurortu.�Palangoje�gimė,
gyveno�ar� lankėsi�daug�žymių�as-
menybių:�kompozitoriai�B.�Dvario-
nas� ir� K.� Čiurlionis,� dailininkas� A.
Žmuidzinavičius,�poetas�J.�Brodskis,
skautų�sąjūdžio�įkūrėjas�R.�Baden-
Powell,�dr.�Jonas�Šliūpas�ir�kt.

Būtent pirmojo Palangos bur-
mist ro Jono Šliūpo muzie-
juje rugsėjo 15 d. pristatyta

paroda „Palanga mūsų”. Ji pasa-
koja apie įvykius, nutikusius prieš
šimtą metų – kai Palangos kraštas
ta po Lietuvos dalimi. 

„Parodoje kviečiame pažvelgti
ne tik į fasadinę Palangos pusę: ne
tik į tuomet dar negausių poil-
siautojų traukos vietas, šventes,
pajūrio pliažus, bet ir į kiemus,
turgų, vaistinę, gintaro dirbtuves,
kylantį Šventosios žvejybos uostą,
aplinkinius kaimus”, – sa  ko paro-
dos kuratorė istorikė Vilma Bu-
kaitė.

„1921 m. pavasario dienomis
spauda skubėjo džiaugtis iškil-
minga Lietuvos pareigūnų sutik-
tuvių švente MŪSŲ Palangoje. Vis
dėlto prireikė laiko, kad Pirmojo pa-
saulinio karo sukrėtimų ir vėlesnės
nežinios nualintas kraštas taptų
pamėgta traukos vieta, o vietos gy-
ventojai prisitaikytų prie įvyku-
sių pokyčių”, – pasakoja istorikė. 

Palanga – buvęs piečiausias
Latvijos pajūrio miestelis – bėgant
laikui tapo Lietuvos vasaros sosti-
ne. Tiesa, anot parodos kuratorės,
šis atostogų romanas tarp poil-
siautojų ir miesto mezgėsi lėtai:
tik ketvirtajame dešimtmetyje ku-
rortas pradėjo sulaukti didesnių
srautų atvykstančiųjų ir sparčiai
augti bei modernėti. Iki tol kraštas
keitėsi pamažu, bet dramatiškai:
Palangoje pasikeitė iškabos, išvyko
nepritapę sen buviai, buvo sure-
montuotos prie karą apardytos vi-
los, iškilo Šventosios uostas, pra-
dėtos grįsti ir apšviestos gatvės, at-
sigavo ankstesnieji ir kūrėsi nauji
verslai, vėl pravėrė duris valgyklos
ir kavinės. Būtent šis pokyčių ka-
leidoskopas ir pristatomas paro-
doje „Palanga mūsų”. 

Retos nuotraukos, palangiškių
pasakojimai, įdomūs dokumentai
supažindina su Palangos krašto
lietuviais, latviais, žydais, lenkais,
prieš šimtą me tų pradėjusiais nau-
ją gyvenimą Lietu voje. Lankytojai
sužinos, kaip po 1921 m. iš naujo for-
mavosi demokratiškas, kuklus, bet
brangokas kurortas, kodėl 1923 m.
Palangoje atsirado Simpsono gatvė,
kokie unikalūs verslai klestėjo pir-
majame Lietuvos pajūrio ruože,
kaip prieš šimtą metų mokinių
ekskursijos pasiekdavo pajūrį ir
ar tikrai Palanga – tik „mūsų”?

Dauguma parodos eksponatų –
iš turtingų Lietuvos nacionalinio
muziejaus rinkinių, tačiau nemažai
jų pa siūlė ir kitos Lietuvos paveldo
saugyklos.

Paroda veiks iki gruodžio 12
dienos.

Parengta pagal LNM 
pranešimą spaudai

3. Dėl stiliaus aukojamas komfor-
tas. Kiekvieno iš mūsų pėda yra indi-
viduali, todėl vieniems patogūs vieno
modelio batai, kitiems kito. 

4. Nereikia koncentruotis į vy-
raujančias madas ir rinktis tą sezoną
madingų modelių ir spalvų. Juk kiek-
vienas esame asmenybė, su savo mė-
giamomis spalvomis ir formomis.
Rinkdamiesi tai, kas patinka jums – at-
skleidžiate savo charakterį ir išskirti-
numą.

burbulas.shop nuotraukos

Kas buvo sunkiausia realizuojant „Bur-
bulo” idėją?

Suburti komandą, kuri kruopščiai
ir patikimai atliktų savo darbą, nebi-
jotų iššūkių.

Kaip vertinate savo nuveiktus dar-
bus, ką dar šioje srityje stengsitės pasiek-
ti? Kokius projektus šiuo metu vykdote?

Labai norime turėti spalvingą ava-
lynės liniją vaikams. Taip pat norime
plėsti rankinių asortimentą, kad derėtų
prie avalynės. Nauji avalynės modeliai,
spalviniai sprendimai… Gal pavyktų
atidaryti ir parduotuves kituose mies-
tuose. Daug dar tų neįgyvendintų norų
ir minčių. Šiuo metu aktyviai darbuo-
jamės prie rudens/žiemos sezono nau-
jienų.

Koks yra „Burbulo” motto?
Išeiti iš namų linksmiau, kai kojas

puošia spalvingi batai.

Palanga per šimtmetį: 
tikras pokyčių kaleidoskopas

Palanga�apie�1930�m.�Vaizdas�iš�le ̇ktuvo.

Šiaulių saldainių fabriko�,,Birutė”,�akciniųbendroviu ̨ ,,Maistas”�ir�,,Pienocentras”�parduotuveṡ
J.�Basanavic ̌iaus�gatve ̇je.�Atvirukas,�apie�1927–1932�m.

Bertingu ̨ šeimos�vaistinė su�iškabomis�latviu,̨�rusu ̨ ir�vokiečiu ̨kalbomis.�Apie�1910–1915�m.

Palangos�turgus.�Atvirukas,�apie�1923–1930�m.��������������������������� LNM archyvo nuotraukos
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Parengė�Vitalius�Zaikauskas

PASAULIS

Prorusiški troliai „infiltruoja komentarus”
į pasaulines naujienų svetaines
Į�žinomų�Vakarų�naujienų�svetainių�skaitytojų�komentarų�skiltis�įsiskverbę�pro-
rusiški�troliai�siekia�manipuliuoti�viešosios�nuomonės�įvaizdžiu,�mano�tyrėjai.

Teigiama, kad pagrindinė įtakos operacija nukreipta į 32 internetines
žiniasklaidos priemones 16 šalių, įskaitant „Washington Post” bei „Fox
News” JAV ir Didžiosios Britanijos „Daily Mail”, „Daily Express” bei

„The Times”.
Pastebėta, kad nuo tada, kai balandį buvo pradėtas tyrimas, beveik 250

straipsnių komentaruose buvo aptikta provokuojamų Kremliui palankių ir
antivakarietiškas nuotaikas skleidžiančių komentarų apie Rusijai svarbius
dalykus, pvz., įtampą Kryme.

Manoma, kad tebevykstanti kampanija buvo eskaluojama nuo 2018
metų, tačiau pastaruoju metu ji išnaudojo JAV ir Didžiosios Britanijos pa-
sitraukimą iš Afganistano.

Didžiosios Britanijos užsienio reikalų sekretorius Dominic Raab sakė:
„Šioje ataskaitoje išryškinama grėsmė mūsų demokratijai dėl Rusijos vals-
tybės remiamos dezinformacijos internete. Jungtinė Karalystė glaudžiai ben-
dradarbiauja su tarptautiniais sąjungininkais, kad pasipriešintų melą sklei-
džiantiems Kremliaus troliams”.

Komentarai dažnai skelbiami anksti ir sulaukia neįprastai daug teigia-
mų balsų svetainėse, kurios leidžia kitiems skaitytojams spausti „patinka”
ir „nepatinka”, rodo Didžiosios Britanijos užsienio reikalų ministerijos re-
miama Cardifo universiteto Atviro kodo komunikacijų analizės tyrimų (OS-
CAR) programa.

Tada šios reakcijos selektyviai naudojamos kaip pagrindas Rusijos ži-
niasklaidai svarstyti, neva Vakarų visuomenė pritaria Kremliaus politikai
ar yra nepatenkinta Vakarų vyriausybių darbu.

Pavyzdžiui, naujienų kaupyklos paslauga „inoSMI.ru”, kuri yra prijungta
prie „Russia Today” tinklo, pateikia antraštę, kurioje cituojamas britų dien-
raščio „The Times” straipsnio komentaras ir išverčiamas taip: „Britai: Pu-
tinas suprato, kad NATO nekovos dėl Ukrainos („The Times”)”.

Tada tokios „žinios” platinamos per socialinę žiniasklaidą, taip pat per
radikalias svetaines, kurios garsėja kaip dezinformacijos ir propagandos sklai-
dos kanalai, kai kurios jų – susijusios su Rusijos žvalgybos agentūromis.

Tyrėjai teigia, kad yra požymių, rodančių tam tikrą neautentiškumo laips-
nį, o kai kuriose paskyrose matyti, kad tai yra koordinuotos pastangos.

Kremliui palankių komentarų skelbiančių paskyrų teismo medicinos elg-
senos analizė parodė, kad kai kurie vartotojai nuolat keičia savo asmens ta-
patybę ir buvimo vietą.

ELTA

Vienas�mokslinių�pasiekimų,�pelniusių�šiemetinę�„Šnobelio”�premiją�–�tyrimas,
atskleidęs,�kad�seksualinis�orgazmas�gali�būti�toks�pat�veiksmingas�kaip�ir�vais-
tai�nuo�slogos. 

Turkijos, Vokieti-
jos ir Didžiosios
Britanijos moks-

lininkai atrado, kad kvė-
pavimas nosimi „žymiai
pagerėjo po lytinių san-
tykių su kulminacija –
iki tokio pat lygio, kaip
ir 60 minučių po vaistų
nuo slogos pavartojimo”.

„Šnobelio” premijos
sumanytojai apibūdina
ją kaip prizą už pasieki-
mus, kurie priverčia nusijuokti, o po to – susimąstyti. Ketvirtadienį žurna-
las „Annals for Improbable Research” paskelbė 2021 metų laureatus.  

„Šnobelio” taikos premiją gavo komanda, tyrusi hipotezę, jog žmonės su-
galvojo nešioti barzdas norėdami apsisaugoti nuo smūgių į veidą. 

Premiją ekologijos srityje gavo mokslininkų grupė, tyrusi bakterijas ant
išspjautos ir ant šaligatvio prilipusios kramtomosios gumos.

Afrikos, Amerikos ir Europos mokslininkų komanda laimėjo Transporto
premiją už tai, kad eksperimentu nustatinėjo, kaip saugiau oru gabenti ra-
ganosį – aukštielninką ar ne. 

Ekonomikos premija skirta Pavlo Blavatskyy už atradimą, kad šalies po-
litikų nutukimas gali būti geras tos šalies korupcijos lygio rodiklis.

Biologijos premija atiteko Susane Schoetz iš Švedijos už išsamų tyrimą
apie kačių bendravimo su žmonėmis komunikacinę įvairovę – kniaukimą, mur-
kimą, šnypštimą, urzgimą, čirpimą ir t. t.

Dėl COVID-19 apribojimų apdovanojimų ceremonija vyko internetu, o ne,
kaip įprasta, JAV Harvardo universiteto rūmuose. 

Pagal tradiciją „Šnobelio” premiją laimėtojams įteikė tikri Nobelio pre-
mijos laureatai – Frances Arnold (chemija, 2018 m.) ir Eric Maskin (ekono-
mika, 2007 m.). 

Laimėtojai gavo „pasidaryk pats” prizą, kurį reikia susirinkti iš popie-
rinių detalių, ir piniginį „apdovanojimą” – netikrą 10 trilijonų Zimbabvės do-
lerių banknotą.

BNS

Prezidentas kalbės JT generalinėje asamblėjoje 
Washingtonas (ELTA) – Joe Biden kitą savaitę pirmą kartą kaip JAV pre-

zidentas kreipsis į Jungtinių Tautų Generalinę Asamblėją.
Baltieji rūmai paskelbė, kad J. Biden kitą antradienį vyks į New Yorką, kur

pasakys kalbą per Generalinės Asamblėjos visuotinius debatus.
J. Biden pirmtakas respublikonas Donald Trump buvo aršus JT kritikas

ir pasisakė už vis didesnį JAV savarankiškumą. Tuo metu J. Biden laikosi prie-
šingos nuomonės ir kliaunasi daugiašališkumu ir bendradarbiavimu su kito-
mis šalimis.

Tarp pagrindinių temų, kurias ketinama aptarti šių metų Asamblėjoje, –
koronaviruso pandemija, įskaitant vakcinaciją, bei klimato kaita.

Talibanas tikrina buvusių pareigūnų turtų kilmę
Kabulas (ELTA) – Talibanas tiria buvusių aukšto rango Afganistano vy-

riausybės narių sąskaitas, kad išsiaiškintų neteisėtai gautą naudą. 
Dėl tyrimo gali būti įšaldytas buvusių valstybės tarnautojų, ministrų ir įsta-

tymų leidėjų turtas ir sąskaitos.
Nežabota korupcija buvo plačiai paplitusi valdant buvusiam prezidentui

Ashraf  Ghani, dešimtys milijonų dolerių pagalbos pinigų, manoma, buvo iš-
traukti iš valstybės piniginės. Pats A. Ghani buvo apkaltintas pasiėmęs mili-
jonus, kai rugpjūčio 15 d. pabėgo į Abu Dabį, Talibanui įžengus į Kabulą, bet
jis neigia kaltinimus ir sako esąs pasirengęs įrodyti savo nekaltumą. 

Rugsėjo 14 die-
ną keli Talibano
pareigūnai savo so-
cialinės žiniask-
laidos paskyrose
paskelbė vaizdo
įrašą, kad neva pa-
rodytų, jog milijo-
nai grynųjų pini-
gų ir aukso luitų
buvo atgauti iš bu-
vusio viceprezi-
dento Amrullah
Saleh rezidencijos
Pandžšyro provin-
cijoje. 

Vaizdo įraše,
kurio tikrumo ne-
buvo įmanoma pa-
tikrinti, matyti Ta-
libano kovotojai,
sėdintys ant grindų ir skaičiuojantys grynuosius pinigus bei auksą, greičiau-
siai rastą lagaminuose. Vienas kovotojas sako, kad jie aptiko 100 tūkstančių do-
lerių kitą dieną, kai Pandžšyras pasidavė Talibanui, o vėliau – dar 6,2 mln. JAV
dolerių ir 18 aukso luitų. 

Talibanui užėmus Kabulą, A. Saleh slapstėsi Pandžšyre, atokus aukštumų
slėnis buvo paskutinė provincija, kurią užėmė griežtos linijos islamistai. 

Tyrimas dėl galimo nelegalaus turto pradedamas Afganistanui patiriant
didžiulę grynųjų pinigų krizę, kai žmonėms iš asmeninių sąskaitų leidžiama
išgryninti tik 200 dolerių ekvivalentišką sumą per dieną, net ir tam jie turi va-
landų valandas stovėti eilėje. Ir prieš Talibanui perimant valdžią vyriausybės
atlyginimai dažnai buvo mokami pavėluotai, kaimo darbuotojams jie vėluodavo
ne vieną mėnesį. Žmonės ėmėsi pardavinėti namų apyvokos reikmenis, kad gau-
tų pinigų būtiniausioms sąskaitoms padengti, šurmuliuojantys prekių iš ant-
rų rankų turgūs it grybai pridygo daugelyje miestų centrų. 

Išslaptinti dokumentai apie rugsėjo 11-osios atakas
Washingtonas (ELTA) – Jungtinėse Valstijose išslaptinti FBI dokumentai,

sustiprinantys įtarimus, kad Saudo Arabija buvo susijusi su lėktuvų užgrobėjais,
prieš 20 metų įvykdžiusiais rugsėjo 11-osios išpuolius. 

Vis dėlto paviešintuose FBI užrašuose trūksta galutinių įrodymų, kurių ti-
kėjosi išpuolių aukų šeimos, padavusios Saudo Arabiją į teismą. 

Iki šiol slaptu laikytame 2016 m. balandžio 4 d. FBI dokumente aptariami
tuometinio studento, bet, įtariama, iš tikrųjų Saudo Arabijos žvalgybos agen-
to Omar Bayoumi ryšiai su dviem „Al-Qaedos” kovotojais, dalyvavusiais są-
moksle dėl atakų Washingtone bei New Yorke – Nawaf  al Hazmi ir Khalid al Mid-
har. 

Šiuo dokumentu taip pat sustiprinami jau anksčiau paviešinti įtarimai dėl
ryšių tarp šių dviejų teroristų ir Fahad al Thumairy – konservatyvaus imamo
Karaliaus Faad mečetėje Los Angele ir tame pačiame mieste veikančio Saudo
Arabijos konsulato pareigūno. 

Neįvardytas šaltinis FBI pasakojo, kad O. Bayoumi ne tik oficialiai prisi-
statinėjo studentu, bet ir užėmė „labai aukštą statusą” Saudo Arabijos konsu-
late JAV. Jis dviem teroristams, Hamzi ir Midhar, padėjo vertimų, kelionių or-
ganizavimo, apgyvendinimo ir finansavimo klausimais. 

Išslaptintas dokumentas vis dėlto buvo gerokai redaguotas ir neatskleidė
nenuginčijamo ryšio tarp Saudo Arabijos vyriausybės ir lėktuvų užgrobėjų. 

JAV prezidentas Joe Biden FBI užrašus paviešino spaudžiamas rugsėjo 11-
osios aukų šeimų, kurios Saudo Arabiją padavė į teismą dėl bendrininkavimo
rengiant išpuolius. Net trys iš eilės po atakų valdžiusios JAV administracijos
vis nesutikdavo išslaptinti šių dokumentų, greičiausiai nenorėdamos pa-
kenkti šalies santykiams su Saudo Arabija.

Talibanas�rado�buvusiųjų�aukštų�pareigūnų�milijonus�grynaisiais
ir�auksu.� „The Conversation” nuotr.

2021�metų�,,Šnobelio”�premijų�laureatai�buvo�paskelb-
ti�ir�pagarbinti�nuotoliniu�būdu. „Time News” nuotr.

Įteiktos komiškos „Šnobelio” premijos
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SPORTAS
Parengė�Dainius�Ruževičius

Tokijuje�pasibaigusių�paralimpinių�žai-
dynių�irklavimo�varžybose�aukso�medalį
pavienių�mišrių�keturviečių�įgulų�su�vai-
rininku� lenktynėse� pelnė� Didžiosios
Britanijos� komanda,� kurioje� buvo� ir
Lietuvoje� sportinę� karjerą� pradėjusi
Giedrė�Rakauskaitė.

Pavienių mišrių keturviečių su
vairininku varžybose teisę rung-
tyniau ti Tokijuje iškovojo 12 įgu-

lų. Finale visus aplenkė britai, 2017 m.
ir 2019 m. pasaulio neįgaliųjų čempio-
nai, kurių gretose buvo ir G. Rakaus-
kaitė. Jų pra našumas buvo ryškus.
Sidabrą pelnė amerikiečai, o bronzą –
prancūzai. 

Puikių fizinių duomenų, aukšto
ūgio (184 cm) 30-metė Giedrė lankė
lengvosios atletikos treniruotes, kur
2005-ųjų gruodį ją pastebėjo paralim-
pinės čempionės pirmasis treneris
kaunietis Antanas Lavickas. Jis mer-
giną pakvietė pabandyti irklavimą ir ji
iš karto sutiko.

Giedrė greitai pritapo prie naujos
komandos ir siekė tapti didelio meist-
riškumo irkluotoja. Jaunoji sportinin -
kė teikė gražių vilčių. Tačiau prabėgus
beveik metams, 2006-ųjų spalio mėne-
sį, mergina su tėčiu pateko į avariją. G.
Rakauskaitei buvo sutrupintas čiurnos
sąnarys, nukirsti dešinės kojos pirštai,
ji atsidūrė Kauno klinikose. 

Nepaisant didelių sužeidimų,
Giedrė nestokojo optimizmo – ji buvo
tikra, kad irkluos. Jau po pusės metų
su dide liu entuziazmu sugrįžo į irkla-

vimą. Turėjo daug jėgų, lenkdavo net
vaikinus. Dalyvaudavo Lietuvos svei-
kųjų čempionatuose ir ne kartą tapo
čempione bei prizininke. Irklavo dvi-
vietę, keturvietę ir aštuonvietę. 

Pasiekusi puikių rezultatų irkla-
vimo takelyje, iš Lietuvos sporto uni-
versiteto antro kurso G. Rakauskaitė
prieš dešimt metų išvyko pusmetį mo-
kytis į Didžiąją Britaniją, kur pasi-
rinko universitetą, puoselėjantį gražias
irklavimo tradicijas. Vėliau Giedrė
buvo prikalbinta toliau mokytis Woos-
ter universitete ir gavo pasiūlymą tre-
niruoti irkluotojus. Sėkmingai baigu-
si mokslus, Anglijos žiemos čempio-
nate ant treniruoklių lietuvė grei-
čiausiai nuirklavo 1000 m nuotolį, pa-
gerino visų laikų Anglijos sveikųjų irk-
lavimo rekordą ir buvo pakviesta rim-
tai treniruotis kartu su Didžiosios Bri-
tanijos rinktinės irkluotojais.

Norint toliau tobulėti rinktinėje,
reikėjo priimti Didžiosios Britanijos pi-
lietybę ir 2017 m. Giedrė tai padarė. Du-
kart (2017 m. ir 2019 m) tapo pasaulio
neįgaliųjų čempione, o 2019-aisiais jų
mišri pavienė keturvietė su vairinin-
ku buvo pripažinta geriausia pasaulio
neįgaliųjų komanda ir Tarptautinė
irklavimo federacija ją apdovanojo
specialiu prizu. 

Britų mišri pavienė keturvietė ne-
sunkiai laimėjo atrankos varžybas ir
pateko į Tokijo paralimpines žaidy-
nes. Šiemet komanda dalyvavo dauge-
lyje treniruočių stovyklų, kruopščiai
rengėsi debiutui Tokijuje, kur ją ap-
lankė minėta sėkmė.

Krepšinio�legendos�Šarūno�Marčiulio-
nio� sūnus� Augustas� pradėjo� ruoštis
savo�debiuto�JAV�studentų�krepšinio�ly-
gos�NCAA�sezonui�ir�sulaukė�ypatingo
svečio.�Į�Saint�Mary’s�universiteto�krep-
šinio�komandos�„Gaels”�treniruo�tę�ap-
lankyti�naujoko�iš�Lietuvos�atvyko�bu-
vusi� NBA� žvaigždė� Chris� Mullin.� Jis
penkerius�metus�rungtyniavo�vienoje
komandoje�su�Š.�Marčiulioniu�nuo�tada,
kai�šis�pradėjo�savo�NBA�karje�rą�„Gol-
den�State�Warriors”�klube�1989-aisiais.

„Krepšinio grožis slypi ir tame,
kad jis sujungia žmones iš
viso pasaulio! Buvo nuostabu

mūsų universitete matyti Chris Mullin,
kuris aplankė mūsų žaidėjus ir jo seno
komandos draugo Šarūno Marčiulio-
nio sūnų Augustą! Mūsų ‘Gaels’ šeima
vis auga”, – rašoma universiteto „Twit-
ter” paskyroje.

19 metų 193 cm ūgio įžaidėjas A.
Marčiulionis po sezono Vilniaus
„Ryto” klube nusprendė tobulėti ir
siekti profesionalo karjeros JAV. Jis pa-
sirinko studijas nedideliame priva-
čiame Saint Mary’s koledže Moragoje
prie San Francisco įlankos. Šio koledžo
krepšinio komanda „Gaels” žaidžia

NCAA pirmajame divizione ir dažnai
patenka į „Kovo beprotybės” atkrin-
tamąsias varžybas.

„Šį universitetą pasirinkau dėl to,
kad žinau, jog jie sugeba tobulinti gy-
nėjus ir, aišku, dėl trenerio Randy
Bennett. Girdėjau daug gerų dalykų ne
tik apie komandą, bet ir universitetą.
Žinau, kad čia bendruomenė artima ir
draugiška, kas man svarbu, kadangi at-
važiuoju iš nedidelės šalies”, – ESPN
sakė A. Marčiulionis, vasarą praleidęs
su Lietuvos jaunimo rinktine.

Jis neslėpė, kad priimti sprendimą
dėl to, ar likti Europoje, ar keliauti į
JAV, nebuvo lengva. „Bet viduje jau-
čiau, kad jei nepasinaudosiu galimybe
žaisti NCAA, paskui galbūt gailėsiuos”,
– sakė A. Marčiulionis. 

Nors NCAA pirmamečiai dažnai
trina atsarginių suolą, gali būti, kad
Augustas svarbų vaidmenį atliks jau
pirmąjį savo sezoną. Saint Mary
,,Gaels” šiemet bandys gerokai page-
rinti savo pasirodymą, kadangi pra-
ėjusį sezoną WCC užėmė vos septintą
vietą.

NCAA krepšinio sezonas prasi-
dės tik lapkričio pabaigoje. Dabar lau-
kia keli mėnesiai darbo sporto salėje.
Čia pluša ir Saint Mary ’s universite-
to naujokas A. Marčiulionis.

Etiopas�Derara�Hurisa�džiaugėsi�lai-
mėjęs� garsų� Vienos� maratoną,� ta-
čiau�jo�džiaugsmas�truko�vos�45�mi-
nutes.�Pamatavę�bėgiko�batelius�tei-
sėjai�diskvalifikavo�sportininką�ir�at-
ėmė�iš�jo�čempiono�titulą.�

Sudėtingomis oro sąlygomis –
kepinant saulei – vykusį mara-
toną D. Hurisa laimėjo nubėgęs

distanciją per 2 val. 9 min. 22 sek. Bet
varžovams ir teisėjams kilo klausimų
dėl neįprastai aukštų sportininko

batų. Pamatavus padus, paaiškėjo,
kad jie – 5 cm aukščio. Leistinas sto-
riausias padas – centimetru mažes-
nis. Tai pirmas kartas, kada taip nu-
tiko. 

Pastaruoju metu itin sparčiai to-
bulėjanti avalynė lengvosios atletikos
varžybose kelia vis daugiau klausi-
mų. „Superbateliai” gaminami ne tik
storesniais padais, bet ir įmontuojant
specialias juosteles, palengvinant bė-
gikams tenkančias apkrovas.

Daugiau sporto 14 psl.

Nyderlandų „Heerenveen” fut-
bolo komandoje žaidžiantis 24-
erių Rami Kaib kelias savaites

negalės padėti sa vo komandai dėl pa-
tirto žandikaulio lūžio.

Įdomiausia, kad šioje istorijoje
pagrindinis kaltininkas – morka. Šve-
dijos gynėjas valgydamas daržovę pa-
tyrė netikėtą traumą. Kai neseniai

per rungtynes gavo smūgį į žandikau-
lį. Tačiau jis toliau treniravosi ir, be
abejo, maitinosi. Jis valgė morką, o ši
bu vo pakankamai kieta. Ir tada trakš-
telėjimas – lūžo žandikaulis. Nuo mor-
kos!

Švedas į „Heerenveen” klubą už
pu sę milijono eurų persikėlė šių metų
pradžioje.

Auksinis�Didžiosios�Britanijos�irkluotojų�penketukas.�Čempione�tapusi�lietuvė�G.�Rakauskaitė
–�pirma�iš�dešinės.�

Prie Britanijos irkluotojų aukso 
prisidėjo ir lietuvė

Futbolininkas valgydamas morką 
susilaužė žandikaulį...

A. Marčiulionį aplankė buvęs tėvo 
bendražygis NBA arenose

Įsimintinas�susitikimas:�A.�Marčiulionio�komandos�treniruotėje�apsilankė�buvusi�NBA�žvaigž-
dė�Ch.�Mullin.

Maratono čempionas titulo neteko dėl ...
per storų padų
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Fotografės iš JAV sužibėjo fotomeno festivalyje Kaune 

ALGIS VAŠKEVIČIUS

Jau�aštuonioliktą�kartą�surengtas�fotomeno�festiva-
lis�,,Kaunas�Photo”�šiemet�žiūrovams�pristatė�ketu-
riolika�autorių,�o�parodos�pasklido�po�visą�Kauną.
,,Kaunas�Photo”�festivalis�šį�rudenį�mini�aštuoniolik-
tus�metus,�todėl�neatsitiktinai�pasirinko�temą�,,Am-
žius”.�

Nuotraukas pateikė apie 100 autorių

Pasak nepailstančio festivalio organizatoriaus ir
įkūrėjo Mindaugo Kavaliausko, aštuoniolika metų –
nors ir pilnametystė, savotiška branda, kita vertus,
tai dar jaunas, žydintis amžius ir kažin ar tikroji
branda, galvojant apie žmogų. Tačiau festivaliui tai
išties jau brandus laikas, per kurį daug kas patik-
rinta, sustyguota, pasisemta patirties ir išminties. Bū-
tent dėl to šių metų ,,Kaunas Photo” rengėjų komanda
neišsigando temos ,,Amžius” dramatiškos dalies – se-
natvės. 

Iš viso į kvietimą dalyvauti festivalyje šiemet at-
siliepė apie 100 fotografų iš įvairiausių pasaulio ša-
lių ir atsiuntė savo nuotraukas, dažniausiai susiju-
sias su žmogaus senėjimu, senatve. Festivalio rengėjai
įsitikinę, kad šiųmečio ,,Kaunas Photo” festivalio drą-
sa eksponuoti seną žmogų, net kažkiek romanti-
zuojant, yra tikra branda, drąsa ir tikrai aktualu.

Vertinimo komisija atrinko dešimt autorių – fi-
nalininkų, kurių darbai eksponuojami pačiose įvai-
riausio se Kauno vietose.  Tarp jų – ir visiškai nau-
ja vieta Maironio lietuvių literatūros muziejuje,
kur sodelio gilumoje esančiame naujai restauruoto
nedidu ko namelio kamerinėje erdvėje pristatoma me-
nininkės iš Belgijos Clelia Rochat intymi ir skaudi
senstančių moterų aktų paroda ,,Gražios mergiotės”.

Nuotraukose – Sibiro dienoraščio vaizdai 

Dėl koronaviruso pandemijos menininkai į Kau-
ną atvykti negalėjo, tačiau vienos ypatingos viešnios
sulauk ta. Tai iš Jungtinių Amerikos Valstijų, Seatt-
le miesto atskridusi fotomenininkė Martha Thomas,
kurios darbų paroda ,,Nepamiršk, čia jums ne Lie-
tuva” pristatoma Kauno miesto muzie jaus Tautinės
muzikos skyriuje. M. Thomas fotografija užsiima jau
daugiau kaip 30 metų, yra surengusi daug parodų, dir-
ba naudodama ir tradicinę, ir skaitmeninę techniką. 

,,Nepamiršk, čia jums ne Lietuva” – ypatinga pa-
roda, kurioje jos auto rė vizualizuoja į Sibirą iš-
tremtos sa vo tetos, jaunutės mergaitės Dainos Kli-
mauskaitės itin skaudaus dienoraščio fragmentus.
M. Thomas seneliai 1941-aisiais buvo ištremti į Sibirą,
o jos mama Vida tuo metu sirgo ir liko Lietuvoje. Bū-
dama našlaite vėliau ji emigra vo į JAV. Lietuvai at-
gavus nepriklau somybę, seserys vėl susitiko. 2014-ai-
siais Daina Klimauskaitė parodė sa vo dukterėčiai Si-
bire rašytus savo dienoraščius, kurie fotografę su-
krėtė savo autentiškumu ir vaizdingumu.

,,Tada man ir kilo idėja papasakoti šią istoriją
naudojant tetos, kuri Sibire praleido 17 metų, užra-
šus. Mes pradėjome galvoti, kaip tai iliustruoti, ir pa-
mažu gimė visas nuotraukų ciklas. Jame – tetos ke-
lionė į tolimąjį Sibirą, jos skurdus gyvenimas tenai,

kai badui žvelgiant į akis gyvybę palaikydavo ame-
rikietiški konservai – man tai pasirodė simboliška
detalė. Kiekviena šios mano parodos nuotrauka
gali būti suprantama kaip atskira metafora”, – sakė
jau septintą kartą Lietuvoje viešinti amerikietė,
per tą laiką šiek tiek išmokusi ir lietuvių kalbos. 

Prie kiekvienos jos nuotraukos parodoje lietu-
viškai ir angliškai pridedama tetos papasakota is-
torija. Pasak fotografės, kiekviena nuotrauka yra jos
interpretacija, kaip teta Daina galėjo jaustis arba kaip
jai galėjo atrodyti viena ar kita situacija. Prideda mas
ir žemėlapis, kuriame pažymėta, kiek tūkstančių ki-
lometrų tęsėsi jos kelionė į ten ir atgal.      

Festivalio metu ši istorija buvo pri statyta at-
skirame renginyje. D. Klimauskaitės dienoraščio iš-
traukas jautriai perskaitė Lietuvos teatro ir kino ak-
torė Olita Dautartaitė, o pati dienoraščio autorė ir jos
dukterėčia iš JAV renginio metu sunkiai galėjo su-
laikyti ašaras.

Nugalėtoja – nuotraukų apie
senatvę autorė iš JAV

Šio renginio metu taip pat buvo paskelbtas fes-
tivalio nugalėtojas. Ja tapo kita amerikietė Marna
Clarke, kurios sukurta fotografijų paroda ,,Senstant”
eksponuojama Vienybės aikštėje – vietoje, kur visa-
da daug žmonių, kur šalia Vytauto Didžiojo univer-
sitetas, daug jaunų žmonių, riedutininkų, kavinių

Festivalio nugalėtojos M. Clarke darbai Kaune. Iš ciklo ,,Senstant”. Algio Vaškevičiaus nuotraukos 

M. Thomas nuotraukose – tetos metai Sibiro tremtyje.

M. Thomas parodos dalis
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Jau nuo pirmų festivalio dienų di-
delio dėmesio sulaukė fotografo iš Bel-
gijos Alain Schroeder paroda ,,Senolės
nardytojos”, pasakojanti apie 50–70
metų amžiaus jūros moteris, kurios
Pietų Korėjoje nardo ir renka jūros gė-
rybes iš dugno. Beje, ši senstanti mote-
rų grupė, dėvinti plonus guminius kos-
tiumus ir senamadiškus akinius, yra
laikoma nacionaline vertybe bei įtrauk-
ta į UNESCO nematerialaus kultūros
paveldo sąrašą, tačiau tradicija pama-
žu nyksta, nes vis mažiau moterų ren-
kasi šią itin pavojingą profesiją.

,,Kaunas Photo” parodos ekspo-
nuojamos ir Čečėnijos aikštėje, Kal-
niečių parke, Žaliakalnio funikulie-
riaus papėdėje (parodos po atviru dan-
gumi žiūrovams bus matomos iki spa-
lio pabaigos), taip pat V. Kudirkos vie-
šosios bibliotekos Parko padalinyje,
Kauno technologijos universiteto tre-
čiųjų rūmų antro aukšto fojė, Vytauto
Didžiojo universiteto daugiafunkciame
mokslo ir studijų centre, kitose vieto-
se. Jos dar kartą parodo, koks margas
yra pasaulis ir kaip greitai ateina
branda, o po jos – ir senatvė.

lankytojų, kurie dažniausiai yra jauni
bei gražūs, – tad šalia esanti tokia pa-
roda yra ne tik edukacija, bet ir hu-
manizmo apraiška. Ne paslaptis, kad
kino ekranuose, reklamose, žurnaluo-
se senų žmonių beveik nėra, jie tyliai
priversti slėpti gėdingą savo senatvę ir
kūno bjaurumą. 

Vertinimo komisija pripažino, kad
tai viena stipriausių šiųmečio ,,Kaunas
Photo” parodų, kurioje užfiksuotas
pei liu odą rėžiantis dramatizmas, jo ne-
išvengiamumas ir subtili romantika,
ataidintis jautrus, gelminis grožis. 

,,Man 81 metai, mano partneriui 92
metai. Per savo 70-ąjį gimtadienį pabu -
dau iš sapno, kuriame pasukau už
kam po ir pamačiau pabaigą. Šis neri-
mą keliantis sapnas paskatino mane
pradėti mus abu fotografuoti ir užfik-
suoti mūsų laiką senstant. Dabar, po
vienuolikos metų, mudu susiduriame
su daugybe fizinių iššūkių: pablogėju-
siu protiniu aštrumu, ypač atmintimi,
suprastėjusia odos, plaukų ir dantų
būk le, fiziniais trūkumais ir būtinybe
atidžiai saugoti pusiausvyrą, klausą,
regėjimą, fizinį judrumą bei pakan-
kamai miegoti. Viduje mes mokomės
priimti tai, kas yra. Kartais nuo pykčio,
nekantrumo, liūdesio ar baimės per-
einame prie humoro įžvelgimo senėji-
mo ypatumuose. 

Suprantame, kad, jei sugebėsime
susitaikyti su savo susenusia išvaizda
ir apribojimais, tuomet yra tikimybė,

jog ir kitiems bus patogiau stebėti šią
transformaciją bei galbūt patiems pa-
togiau jaustis savoje senatvėje. Įžengiau
į tabu teritoriją – senėjimą ir mirtį. Šių
nuotraukų kūrimas – tai dalis mano
bū do susidoroti su neišvengiama mir-
timi, atkreipiant į ją dėmesį ir priimant
ją. Man jos tapo duokle ne tik mūsų gy-
venimui, bet ir sudėtingai bei drąsiai
užduočiai – garbingai, grakščiai ir są-
moningai senti. Per ilgus gyvenimo ir
stebėsenos metus išsivysto tam tikra iš-
mintis, galiausiai atskleidžianti anks-
čiau nematytų asociacijų, dėsningumų
ir panašumų. Įgyju labai vertinamą
perspektyvą, kuri anksčiau man ne-
buvo pasiekiama”,  – taip savo nuotrau -
kų parodą pristato amerikietė.

Marna Goodrich Clarke įgijo ma-
tematikos bakalauro laipsnį The Uni-
versity of  North Carolina at Chapel
Hill, vėliau studijavo fotografiją Hart-
ford meno mokykloje, University of
Connecticut Storrs  ir Tarptautiniame
fotografijos centre New Yorke. Aštun-
tajame praėjusio amžiaus dešimtme-
tyje ji nuolat bendradarbiavo su Nau-
josios Anglijos spauda, iki 1991 m. dir-
bo Hartford meno mokyklos Hartford
universitete fotografijos dėstytoja ad-
junkte. Nuo XXI a. antrojo dešimtme-
čio vidurio jos darbai eksponuojami ko-
lektyvinėse parodose, publikuojami
su fotografija susijusiuose svetainėse,
įsigyjami į valstybines ir privačias
kolekcijas JAV ir užsienyje.

M. Thomas (d.) nuotraukose papasakojo savo tetos Dainos (k.) tremties istoriją.

Iš ciklo ,,Senstant”.                                                                                                          M. Clarke nuotr.

Iš ciklo ,,Senstant”.       
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Afganistane�moterys,�įskaitant�nacio-
nalinių�rinktinių�sportininkes,�negalės
sportuoti,�pareiškė�Talibano�kultūros
komisijos� vadovo� pavaduotojas� Ah-
madullah� Wasiq.� „Aš� nemanau,� kad
moterys�galės�žaisti�kriketą,�nes�mote-
rims� nebūtina� žaisti� kriketo.� Žaisda-
mos�kriketą�jos�gali�atsidurti�tokioje�si-
tuacijoje,�kai�jų�veidas�ir�kūnas�nebus
pridengti.�Islamas�neleidžia�moterims
taip� rodytis.�Gyvename� žinias�klaidos
amžiuje,�pasirodys�nuotraukų�ir�vaizdo
įrašų,�ir�žmonės�juos�matys”,�–�kalbėjo
jis.

Islamas leidžia moterims išeiti į
gatvę tik būtinais atvejais, o spor-
tas nėra būtinybė. Tokia Talibano

pozicija kelia grėsmę net Afganistano
ir Australijos vyrų kriketo rinktinių
varžyboms, kurioms A. Wasiq davė
leidimą anksčiau šį mėnesį. Pagal
Tarptau tinės kriketo tarybos (ICC)
nustatytą tvarką, visos 12 organizaci-

jos narių, norėdamos rungtyniauti
tarpusavyje, privalo turėti ir vyrų, ir
moterų koman das. Pasak A. Wasiq,
Talibanas nesileis į kompromisus šiuo
klausimu ir „neišduos islamo verty-
bių”, net jeigu tai sukels problemų or-
ganizuojant varžy bas.

Australijos sporto ministras Ri-
chard Colbeck tokį Talibano sprendi-
mą pavadino keliančiu nerimą ir pa-
ragino ICC imtis atitinkamų priemo-
nių. „Moterų pašalinimas iš sporto
bet kuriame lygyje yra nepriimtinas”,
– sakė R. Col beck.

Šiuo metu kriketas yra laikomas
populiariausia sporto šaka Afganista-
 ne. Praėjusių metų lapkritį 25 šalies
sportininkės pasirašė sutartis su Af-
ganistano kriketo taryba, tačiau rug-
pjūtį Talibanui užėmus Kabulą didelė
jų dalis išvyko iš šalies.

Anksčiau kai kurios sportininkės
britų visuomeniniam transliuotojui
BBC pasakojo, kad Talibanas jas per-
sekioja ir grasina reikalaudamas
trauktis iš sporto.

VITALIJA VIRBUKIENĖ

„Mes bejėgiai prieš mirtį, bet ji per
silpna sunaikinti prisiminimus ir
paliktą šviesą, nes juk šviesa ne-
miršta – pasilieka žolėj, žiede ir
vaiko akyse…”

Justinas Marcinkevičius

2021� metų� vasario� mėnesį� 28� dieną
Anapilin�iškeliavo�Šv.�Kazimiero�para-
pijos�parapijietis�Jonas�Vytautas�Ruzgys.

Jonas Vytautas Ruzgys gimė 1934 m.
gegužės mėn. 4 d. Lietuvoje. Bai-
giantis Antrajam pasauliniam ka-

rui, jis iš savo gimtinės pasitraukė į Vo-
kietiją, po to atkeliavo į JAV. J. V. Ruz-
gio šeima prieš daugelį metų apsigy-
veno Los Angeles ir aktyviai įsijungė
į lietuvių parapijos veiklą. J. V. Ruzgys
su žmona Vale užaugino dukras Ra-
munę ir Aidą.

Praėjus beveik pusmečiui po to,
kai J. V. Ruzgys paliko šį pasaulį, vie-
ną rugpjūčio savaitgalį jo artimieji, šei-
mos draugai ir parapijiečiai susirinko
Šv. Kazimiero parapijos bažnyčioje.
Mišias už J. V. Ruzgį atnašavo parapi-
jos klebonas Tomas Karanauskas, gies-
mes giedojo Kęstutis Daugirdas, Vita
Polikaitytė Vilkas ir Linas Polikaitis.
Mirusiojo šeimos nariai skaitė skaiti-
nius ir dalijosi savo jautriais prisimi-
nimais apie šį pasaulį palikusį jų taip
mylimą tėvelį, dieduką, vyrą.

Anūkas Aistis Raulinaitis labai
gražiai pasidalijo savo atsiminimais:
,,Diedukas buvo įspūdingiausias mūsų
šeimos narys. Jo tikras vardas yra
Vytautas, bet, atvykęs į Ameriką, jis pa-
keitė savo vardą į Joną, kad būtų leng-
viau jį ištarti amerikiečiams. Jis daug
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Tesiilsi gintariniuose 
Dievo rūmuose

giau nei dvidešimt metų ruošė lietuvių
parodėlę Religious Education Cong-
ress (Religinio auklėjimo metinėje kon-
ferencijoje). Į šį renginį susirinkdavo
beveik 40 tūkstančių dalyvių. Vyto ir
Valės Ruzgių surengtos parodos ir pa-
ruoštų informacinių lankstinukų dėka
su lietuvių tautine kultūra ir menu –
išdrožinėtais kryžiais, tradiciniais ve-
lykiniais margučiais, Marijos pa-
veikslais susipažindavo tūkstančiai
svetimtaučių. Ne vienas šių parodų da-
lyvis džiaugėsi prisiminęs savo už-
mirštas lietuviškas šaknis. 

M. Newsom pasakojo, kad pasi-
rengimas parodėlei būdavo nelengvas,
nes reikėdavo visus eksponatus su-
vežti į Anaheim Convention Center,
sudėlioti iš jų ekspoziciją ir ją saugo-
ti bei prižiūrėti tris dienas. Vytas ir
Valė, ku ri pasipuošdavo tautiniais rū-
bais, prižiūrėdavo parodą, kalbindavo
ją aplan kiusius žmones, aiškindavo
kiekvieno eksponto reikšmę. Jie tą
darė nepavarg dami visas tris konfe-
rencijos dienas. Etninių parapijų at-

stovai juos ger bė ir pripažindavo, kad
lietuvių parodėlė yra pati gražiausia. 

Paskutiniu metu nei ligos, nei
amžius nesustabdė J. V. Ruzgiui  da-
lyvauti jam svarbioje lietuviškoje veik-
loje. Žinoma, visi taip pat prisimena
Vytą LA Lietuvių dienose, kur per 30
metų jis išstatydavo savo rankomis su-
kurtus nuostabius gintaro dirbinius,
kantriai ir linksmai visiems pasako-
davo apie gintaro sudėtį ir šlifavimo
meną. 

Vytas ir jo žmona Valė buvo neat-
skiriami. Abu dirbo darniai ir parodė
mums ištikimybės, kuklumo, dvasin-
gumo ir savanorystės pavyzdį. Tesiil-
si mielas Vytas gintariniuose Dievo rū-
muose.

Šv. Kazimiero parapijos klebonas
Tomas Karanauskas atsisveikindamas
kalbėjo: ,,Išlydime šiandien parapijie-
tį Joną Ruzgį, kuris buvo labai geras
žmogus. Jie su žmona Vale buvo labai
pasišventę bažnyčiai ir parapijai. La-
bai pasigesime po bažnyčios skliautais
p. J. Ruzgio. Sudiev.”

Jonas�Vytautas��ir�Vale�Ruzgiai

Jonas�Vytautas�Ruzgys

Talibanas draus Afganistano 
moterims sportuoti

metų dirbo elektronikos srityje. Man la-
bai patikdavo, kai diedukas pasako-
davo apie lazerį, erdves ir Šv. Raštą.
Diedukas domėjosi akmenimis, o kai
man buvo ketveri metai, jis išmokė
mane šlifuoti akmenis. Diedukas išliks
mano atmintyje kaip labai švelnus,
ramus, jautrus, stiprus žmogus. Jis
niekada nepykdavo. 

Diedukas su močiute Vale pirmą
kartą susitiko Vokietijoje. Vėliau, jau
atvykę į JAV, jie abu labai daug dirbo
lietuvybės labui, norėdami, kad visi iš-
girstų apie Lietuvą, ypatingai tuo
metu, kai Lietuva dar nebuvo atsiko-
vojusi nepriklausomybės. Jis iškeliavo
Anapilin ramiai, be skausmo, būdamas
šeimos rate. Toks jis ir išliks mūsų pri-
siminimuose.”

Ilgametė parapijos tarybos narė ir
lituanistinės mokyklos mokytoja Dalilė

ir lietuviams atstovaudavo Vytautas Jo-
nas ir Valė Ruzgiai. Jie suruošdavo la-
bai turtingą liaudies meno, literatūros,
religinių puošmenų parodą. Ši lietuvių
paroda būdavo gražiausia iš visų et-
ninių parapijų parengtų ekspozicijų. 

Vytas priklausė ateitininkams,
jaunystėje buvo tautinių šokių grupės
šokėjas.

Šv. Kazimiero lituanistinės mo-
kyklos direktorė ir parapijos tarybos
narė Marytė Newsom prisiminė Vytą
nuo atvykimo į Los Angeles, kai jo abi
dukros Ramunė ir Aida buvo moks-
leivių Ateitininkų kuopos narės, o vė-
liau, kai jis pats prisidėjo prie parapi-
jos veiklos. Marytei Newsom, kuri at-
stovavo lietuviams ir mūsų parapijai
LA arkivyskupijos etninių parapijų
sąjungoje, teko artimai bendradar-
biauti su ponais Ruzgiais, kurie dau-

Polikaitienė taip pat pasidalijo savo pri-
siminimais apie Vytą, gerą šeimos
draugą. Ji pasakojo, kad Vytas turėjo
nemažą gintarų rinkinį, sukauptą iš
įvairių pasaulio kampelių. Vytas daug
domėjosi ir skaitė apie gintarą, daug
apie jį žinojo, o ir pats yra nušlifavęs
nemažai gintarų. Vieną gražų nušli-
fuotą gintaro gabalą Vytas padovano-
jo Palangos gintaro muziejui.

Kasmet su žmona Vale jis dalyvau -
davo LA Lietuvių dienų parodoje, kuri
būdavo rengiama organizacijos Lie-
tuvos Dukterys kambaryje. Jau daug
me tų Anaheim Convention Center vyks-
 ta Catholic Religious Congress. Kuomet
Dalilė buvo Šv. Kazimiero parapijos at-
stovė LA arkivyskupijos etninių pa-
rapijų komitete, kongreso metu buvo
pradėtos organizuoti etninių parapijų
parodos. Nuo pat pirmųjų šių parodų
rengimo metų Šv. Kazimiero parapijai
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,,DRAUGO”
prenumeratoriai 

gali skaityti
,,Draugą” internete be

jokio papildomo mokesčio.
Pageidaujantys turėtų parašyti

apie tai administracijai: 
administracija@draugas.org
ir gauti ,,log in” bei slaptažodį. 

http://draugokalendorius.org

Daržovių sriubos
Rudeniop vis dažniau norisi išsivirti tirštos sriubos – 

ji ne tik skani, maistinga, bet ir vilioja akį savo sodria spalva. 

MANO VIRTUVĖ

PETRAS V. KISIELIUS, MD, FACS
INKSTŲ, PūSLėS, PROSTATOS 

GyDyMAS BEI CHIRURGIJA
Center for Health

1200 S. york, Elmhurst, IL 60126
Tel. 331-221-9004

ChIRuRgAI AKIŲ LIgoS

ARAS ŽLIOBA, M.D.
AKIŲ LIGOS – CHIRURGIJA
219 N. Hammes Avenue

Joliet, IL 60435
Tel. 815-741-3220

Pomidorų sriuba

Reikės:
8 pomidorų
1 raudonojo svogūno
2 česnako skiltelių
1 raudono čili pipiriuko
2–3 šakelių rozmarino
2–3 šaukštų aliejaus
druskos, pipirų
1/2 ar 1 puodelio jautienos sultinio
ožkos sūrio ir šviežio baziliko la-
pelių (papuošimui)

Orkaitę įkaitinti iki 200 C (400 F). 
Į kepimo formą glaustai sudėti

pomidorus. Ant jų uždėti stambiai su-
pjaustytą svogūną, česnako skilteles,
susmulkintą čili pipiriuką ir rozma-
rino šakeles. Pašlakstyti aliejumi, pa-
druskinti,  papipirinti ir kišti į orkai-
tę. 

Kai daržovės apkeps ir suminkš-
tės, viską (išskyrus rozmarino šakeles)
sudėti į elektrinį trintuvą ir sutrinti iki
vientisos masės. Praskiesti jautienos
sultiniu iki norimo tirštumo. 

Supilti sriubą į dubenį, pabarsty-
ti ožkos sūrio ir papuošti šviežio bazi-
liko lapeliais.

Skanu valgyti su skrudinta duona.

AuSŲ, NoSIES, gERKLĖS LIgoS 

Darius Bliznikas MD SC
Ear, Nose and Throat • Allergy

708-586-2212
www.palosent.com

7110 West 127th st. Ste 210
Palos Heights IL 60463

Morkų sriuba su imbieru

Reikės:
2/3 sv. šviežių morkų
1/4 sv. bulvių
2 šaukštų sviesto
5–6 puodukų daržovių sultinio (arba
vandens)
1,5 šaukštelio druskos
½ šaukštelio asafetidos (indiškas
prieskonis) arba česnako miltelių
¼ šaukštelio maltų juodųjų pipirų
¼ šaukštelio maltų lauro lapų
1 šaukšto smulkiai sutarkuoto im-
biero 
saujelės smulkintų petražolių
grietinės papuošimui

Morkas nuskusti, nuplauti ir su-
pjaustyti griežinėliais. Bulves nulupti,
nuplauti ir supjaustyti kubeliais. Už-
kaisti puodą ir išlydyti jame sviestą.
Įberti asafetidos, imbiero ir laurų lapų.
Maišyti prieskonius mentele ir po ke-
liolikos sekundžių sudėti daržoves. Pa-
sūdyti, suberti juoduosius pipirus ir
troškinti, kartkartėmis pamaišant, 10
minučių. Supilti daržovių nuovirą, su-
mažinti kaitrą, puodą uždengti ir vir-
ti sriubą 15 minučių, arba kol daržovės
visiškai suminkštės. Puodą nukaisti ir
sutrinti daržoves rankine elektrine
trintuve iki vienalytės tyrės (galima iš-
plakti kokteilinėje). Sudėti susmul-
kintas petražoles ir išmaišyti. Patiek-
ti dar karštą su šlakeliu grietinės.

P.S. Bulvių į šią sriubą galima iš
viso nedėti, jų kiekį pakeičiant mor-
komis. Skanaus!

Jūsų Indrė 

VIENERIŲ METŲ MIRTIES SUKAKTIS

A † A
ALEKSAS LAURAITIS

Praėjo metai, kai a. a. Aleksas Lauraitis iškeliavo Anapilin.
Visuomet prisiminsime mūsų mylimą vyrą, tėvelį, senelį, prose-
nelį. Niekados nepamiršime, kiek džiaugsmo ir laimės suteikei
mūsų šeimai. 

Kviečiame prisiminsime a. a. Aleksą sekmadienį, rugsėjo 19
d., 9 val. r. Pal. Jurgio Matulaičio misijoje Lemonte, kur bus au-
kojamos šv. Mišios.

Lauraičių ir Lendraičių šeimos

Pasidalinkite nuomone

www.facebook.com/draugolaikrastis

Mirus
A † A

ALDONAI NAUDŽIUVIENEI

jos broliui ALGIRDUl, dukroms INGRIDAI ir RENA-
TAI, jų šeimoms bei artimiesiems reiškiame nuošir-
džią užuojautą.

Donatas ir Indrė Tijūnėliai su šeima
Laima Žliobienė su šeima

A † A
BIRUTĖ ŠUMANAITĖ

BUKAUSKIENĖ-VINDAŠIENĖ
staiga mirė 2021 m. rugsėjo 10 d., sulaukusi 89 metų amžiaus.
Velionė gimė 1932 m. birželio 26 d. Kaune, Lietuvoje. 
Į Ameriką atvyko 1949 m., gyveno Cicero ir Berwyn IL, po to

persikėlė gyventi į St. Petersburg Beach, Florida. 
Nuliūdę liko: duktė Julie Bukauskas-Hagerstrom (vyras Rus -

sell); sūnus Vytis Bukauskas (žmona Sylvia); anūkai Peter Ha -
gerst rom, Kristina Oskvarek (vyras Jason); proanūkiai Jack ir
Davis; anūkai Antanas Bukauskas ir Audra Clavell (vyras Ste -
ven) ir proanūkė Harper. Giliame liūdesyje brolis Edward Schu -
mann (žmona Gražina) ir jų dukterys Diana, Victoria ir Crissy,
mirusio brolio Alfre do žmona Raimonda su sūnumi Arūnu. 

Ją pasitiks Amžinybėje vyras Bernardas, brolis Alfredas, kiti
gi minės, draugai ir pažįstami. 

Birutė buvo labai draugiška, maloni ir linksma. Ji priklausė
tautinių šokių grupei, giedojo bažnytiniuose choruose, kartu su
vyru Bernardu daug me  tų dainavo Lietuvių Operos chore. Bi ru -
tė priklausė Cicero dramos būreliui. Labai mėgo keliauti, ypač
jai patiko kruizai,  į kurį ruošė si vykti dabar, tik, deja, jau nebe-
spėjo...

Aš Birutę pažinojau nuo Vokietijos laikų, kur mes kartu lan-
kė me gimnaziją. Ji la bai mėgo susieiti su draugais, pabūti kar -
tu, pabendrauti, pa lošti kortomis. Jos puikaus būdo ir malonaus
charakterio labai pa  siges visi draugai ir artimieji. Ji visus ap -
gau bdavo nuoširdumo skraiste – ją pažinoję dabar to tikrai pa si-
ges. 

Atsisveikinimas vyks ketvirtadienį, rugsėjo 16 d. nuo 5 val. p.
p. iki 7 val. vak. Beach Memorial Chapel, 301 Corey Ave., St.
Pete’s Beach, FL.

Laidotuvių šv. Mišios bus penktadienį, rugsėjo 17 d., 10:30 val.
r. St. Johns Vianney Church, 445 82nd Ave., St. Pete Beach, FL. Po
šv. Mišių velionė bus palaidota Calvary Catholic kapinėse, 5233
118th Ave. N., Clearwater, FL.

Iki pasimatymo, miela Birute. 

Tavo draugė Elena Jasinevičienė
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PADĖKA
„Draugo” laikraščio leidybos išlaidoms sumažinti aukojo:

1000 dol. – Juozas Gaila, Elliccot City, MD.

155 dol. – Marija Meškauskas, Beverly Shores, IN.

100 dol. – Victor Lapatinskas, Seattle, WA; Frances Domanskis, Wes-
tern Springs, IL; Zigmantas Vilimas, Palos Hills, IL.

60 dol. – Ann L. Adams, Brooklyn, NY.

50  dol. – Vida Kašuba, Geneva, IL; Vytautas Čepėnas, Darien, IL; Da-
nutė Moors, Glendale, CA.

Nuoširdžiai dėkojame už Jūsų dosnią paramą.
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Namams pirkti paskolos 
duodamos mažais mėnesiniais 

įmokėjimais ir prieinamais nuošimčiais.
Kreipkitės į 

Mutual Federal Bank, 
2212 West Cermak Road. 

Tel. (773) 847-7747

Advokatas
VYTENIS�LIETUVNINKAS

4536 W. 63 St., Chicago, IL 60629
(Skersai�gatvę�nuo�„Draugo”)

Tel. 773-284-0100 •  info@midwaylegal.com
Paslaugos: Nekilnojamas turtas • Investiciniai fondai •

Testamentai ir palikimai • Verslo reikalai • Bendri teisės reikalai

w w w . d r a u g a s . o r g

JAV LB Brighton Parko apylinkė šį sekmadienį, rugsėjo 19 d., 9 val. ryto kvie-
čia prieš šv. Mišias pabendrauti ,,baltoje palapinėje”. Prašome atsineš ti užkandžių,
termosą su kava  ir gerą nuotaiką. Gros muzika. Švč. Mergelės Marijos Nekalto
Prasidėjimo bažnyčios adresas: 2745 W. 44th St., Chicago, IL 60632. 

Rudens derliaus mugė
Ė

Rugsėjo

19
 

9 v.r.-5 v.v.
 

Puikus lietuviškas maistas, juvelyrika, molio, stiklo
bei kiti meno dirbiniai, gintaras, kepiniai, naminiai

muilai, rūbai, eteriniai aliejai, medaus ir 
 sveikatingumo produktai, knygos, organinės

daržovės ir dar daugiau!

Ų

Gintas ir Kaela Sidriai,

gyve nantys Corpus Christi,

Texas, susilaukė trečio

sūnaus. Aeneus (k.) ir

Leodas (d.) džiaugiasi

mažuoju broliuku Maximu,

o čikagiečiai Linas ir Rima

Sidriai laimingi, sulaukę jau

devynio likto anūko!


